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Protokoll 
 
Guvernörsrådet GR2 -18 – 19  
 
Tid och plats: 2018-08-25—26, Quality Hotell 11 i Göteborg 
 
Närvarande 

Guvernörsrådet/beslutande: GRO Nils-Erik Borgström, DG 101A Eva Jansson, DG 
101B Ulf Carlsson, DG 101GD Allan Björklund, DG 101N Pär Oremo, VDG 101P 
Lars Ekebäck, DG 101S Jan Augustin, DG 101SM Britt-Marie Sellbrink, DG 101SV 
Ingrit Frei Antonsson, DG 101U Torkel Gille och DG 101VG Sture Branmark. 

Arbetsutskottets ledamöter: IPGRO Mats Granath, vGRO Thorbjörn Bengtsson, och 
controller Bengtåke Johansson. 

Sekreterare: Urban Möller, stadgesekreterare. 

Gäster: IP Gudrun Yngvadottir och PID Jon Bjarni Torsteinson från MD 106 Island. 

Övriga närvarande under hela eller del av mötet: Se bifogad deltagarlista 
 

§ 18) Mötets öppnande 

GRO Nils-Erik Borgström öppnar mötet. 
 
IPGRO Mats Granath håller parentation över Martha Åkestam som avlidit 
under sommaren. 
 
IPGRO avtackade arbetsgruppen för ny distriktsindelning och stadgesekrete-
raren med blommor för speciella insatser föregående verksamhetsår samt av-
gående kassör Agneta Andersson för Sveriges Lions Hjälpfond, med en do-
nation till LCIF. 

§ 19) Val av justerare 

GR UväljerU DG Eva Jansson och DG Pär Oremo till justerare. 

§ 20) Tillkommande ärenden och övriga frågor 

a) Framtidsutsikter, Bruno Ahlqvist 

§ 21) Fastställande av ärendelistan 

GR UfastställerU ärendelistan. 
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§ 22) Föregående mötets protokoll,  
Se bilaga 6 

GR UbeslutarU att komplettera bilaga 3 till protokollet från GR1 2018-07-03 
med att Lars Palo valts till ordförande för Jubileumskommittén och UbeslutarU 
att efter kompletteringen att lägga protokollet till handlingarna. 

§ 23) Ekonomi/Budget, bilagor  
Se bilagorna 20, 21, 22 och 23 

Controller Bengtåke Johansson presenterar dels de preliminära boksluten för 
verksamhetsåret 2017 – 2018, dels RM-kommitténs bokslut från RM i Ron-
neby. Det administrativa bokslutet visar ett positivt resultat om ca 333 tkr 
och bokslutet från RM visar ett positivt resultat med 42 327 kr. 

§ 24) Status MyLion, Handboken Light 

GRO Nils-Erik Borgström informerar om dels att appen MyLion har nu god-
känts för nerladdning i Europa, dels att innehållet i den tryckta handboken 
med undantag av medlemsuppgifterna succesivt kommer att läggas upp på 
hemsidan.  

GR UbeslutarU att informationen inte föranleder någon åtgärd 

§ 25) Rapport från möte med Radiohjälpen 

GRO Nils-Erik Borgström och IPGRO Mats Granath rapporterar från ett 
möte med den nya generalsekreteraren Kristina Henschen för Radiohjälpen 
samt två handläggare och revisor från Ernest & Young där de diskuterade 
den överenskomna återbetalningsplanen. Under mötet diskuterades även en 
revisionsrapport gällande fördjupad granskning av projekten Rent Vatten och 
Mödravård i Morogoro, från Ernest & Young som påpekar att det saknas ve-
rifikationer för vissa utbetalningar. Enligt Lions ekonom Bengt Lundblad 
finns dock verifikationerna vilka ska skickas till Radiohjälpen senast den 1 
september. 

GR noterar informationen. 

§ 26) Ansökan från Special Olympics,  
Se bilaga 27 

Special Olympics har ansökt om ett bidrag med 250 000 kr för deltagande i 
Special Olympics World Summer Games i Abu Dhabi 2019. 

Företrädare Linnéa Björndahl och Nathalie Walin för Special Olympic pre-
senterar konceptet. 

IP Gudrun informerar om att Lions Clubs International och Special Olympics 
är officiella partners och att Lions har beslutat att via LCIF donera 9 miljoner 
USD för utbetalning under några år. 

AU föreslår att GR bifaller ansökan.  

GR UbeslutarU att bifalla ansökan. 
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§ 27) Världsliondagen den 8 oktober 

AU har givit kansliet i uppdrag att informera klubbarna om Världsliondagen. 

AU föreslår att GR beslutar att respektive DG informerar sina klubbar om att 
vidta lämpliga aktiviteter. Det är startdagen för den nationella insamlingen 
De Glömda Barnen. Medlemsutskick kommer att skickas ut. 

GR UbeslutarU enligt AU:s förslag. 

§ 28) Samarbete Dröse & Norberg, Djungelboken, nov-18 – mars-19 

GRO Nils-Erik Borgström rapporterar att samarbetet med Dröse & Norberg 
fortsätter och att det bygger på en inbjudan från D&N. D&N har uttalat att de 
vill att klubbarna inte har några andra insamlingsaktiviteter än DGB i anslut-
ning till konserterna. Lions kontaktperson är Ralf Melin, LC Saltsjöbaden. 

GRO påpekar att det är viktigt att evenemanget marknadsförs av de Lion-
klubbar som finns där föreställningarna går av stapeln. 

§ 29) LCIF 

PDG Anders B Blomqvist är ny LCIF-koordinator för MD och informerar 
bl.a. om att LCIF under sina 50 år har delat ur mer än 1 000 000 000 USD till 
mer än 13 000 insatser, att Sverige ligger bland de fyra bästa i Europa på att 
donera pengar, att målet för Kampanj 100, som pågår under åren 2018 -2021, 
är att samla in 300 000 000 USD och att LCIF utökar tidigare insatsområdena 
synvård, humanitär hjälp, ungdomar genom Lions Quest/Tillsammans, hjälp 
vid katastrofer med miljö, diabetes, barncancer och hunger. Anders påminner 
vidare om att betalningar till LCIF ska göras till distriktskassören med angi-
vande av inbetalande klubb och ändamål. 

GR noterar informationen. 

§ 30) GRO-pärmen, uppdatering 

GRO Nils-Erik Borgström informerar om att AU har noterat att uppdate-
ringen av GRO pärmen är ett pågående och levande arbete som IPGRO an-
svarar för.  

GR noterar informationen. 

§ 31) Konferens GAT i Frankfurt 

GRO Nils-Erik Borgström informerar om att GAT- teamen i Europa har kal-
lats till en GAT-konferens i Frankfurt den 31/8 – 2/9. GRO har rådgjort med 
berörda för att utröna deras budgetläge och vilken prioritet GAT konferensen 
ska ges med hänsyn till att en handlingsplan för Lions Sverige behöver sjö-
sättas snarast. 

GR UbeslutarU att Pär Oremo deltar i konferensen på MD:s bekostnad och att 
han ska lämna en rapport till GR3. 

§ 32) Procedur för val till ID,  
Rapport, se bilaga 25 
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RM 2019 ska välja en kandidat till uppdraget som Internationell Direktor för 
de skandinaviska länderna. En arbetsgrupp bestående av tidigare internation-
ella direktorer från Sverige har arbetat fram ett förslag till procedur som un-
der hand har godkänts av LCI. Det formella valet av ID-kandidaten sker vid 
Convention 2020.  

Arbetsgruppen har föreslagit Udels U att RVN får uppdraget att bjuda in samtliga 
nuvarande tio distrikt att, om de önskar det, nominera en kandidat från sitt 
eget distrikt, Udels U att RVN endast sammanställer nomineringarna utan att 
lämna något förord, Udels U att RM 2019 på gängse sätt röstar fram Sveriges ID-
kandidat, Udels Uatt den av RM valde ID-kandidaten får endorsement av sitt 
”nya” distrikt vid ett extra distriktsmöte som anordnas efter internationella 
styrelsens möte i oktober 2019.  

AU har givit controllern i uppdrag att sammanställa information om procedu-
ren av ID-valet och kostnaderna i samband med det. 

PID Bruno Ahlqvist kommenterar arbetsgruppens förslag som justeras på så 
sätt att det nya distriktet som den valde kandidaten tillhör ska hålla sitt extra 
distriktsmöte efter Convention 2019. 

GR Ubeslutar dels U att anta arbetsgruppens förslag till procedur för valet av ID 
med den ändringen att valet ska göras på ett extra distriktsmöte efter Con-
vention 2019, Udels U att till AU remittera frågan om tillämpningen av regeln 
om skyldigheten för dem som nominerats till ID-kandidat att avgå från syn-
liga uppdrag inom MD och att utredningen ska presenteras på GR3 för be-
slut.  

PID Kenneth Persson presenterar ett förslag till Regler och överenskommel-
ser för val av kandidat till Internationell Direktor inför det kommande valet 
vid RM 2019. 

GR UbeslutarU att remittera förslaget till AU2 för beredning. 

§ 33) Entledigande av GST-koordinator 

GST-koordinatorn Kia Karlsson har begärt att GR entledigar henne från upp-
draget som GST-koordinator. 

GR Ubeslutar dels U att entlediga Kia Karlsson fr.o.m. den dag en ny GST-
koordinator utsetts, Udels U att klubbarna genom ett medlemsutskick från Riks-
valnämnden ska erbjudas att nominera kandidater senast den 30 september 
och att RVN ska lämna en sammanställning av de nominerade till AU i god 
tid före AU2 senast 5 oktober. 

§ 34) Val till arbetsgruppen för personer med funktionsvariationer 

AU föreslår att GR väljer PDG Maria Fältmark och LP Josefine Östh till Ar-
betsgruppen för personer med funktionsvariationer för en period på tre år 
fr.o.m. verksamhetsåret 2018–2019 

GR UbeslutarU enligt AU:s förslag. 

§ 35) Fastställande av hanteringen av Katastrofberedskapen under detta 
verksamhetsår 
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Enligt stadgarna för Katastrofberedskapen (§ 2) ska Katastrofberedskapen le-
das av GRO och Kommittén för hjälpverksamhet. Efter det att RM 2018 an-
tog nya stadgar för multipeldistriktet så har kommittén ersatts av Arbetsgrup-
pen för personer med funktionsvariationer inom Servicekommittén. 

AU föreslår att GR beslutar Udels U att Katastrofberedskapen ska bestå av GRO, 
koordinatorn för GST samt Arbetsgruppen för personer med funktionsvariat-
ioner med GRO som ordförande, Udels U att AU ska ta fram ett förslag till an-
passning av stadgarna för Katastrofberedskapen som ska föreläggas RM 
2019. 

GR UbeslutarU enligt AU:s förslag. 

§ 36) Rapporter 

a) Water Means Life 
Rapport, se bilaga 9 

Projektledaren Kenneth Lindgren, LC Borlänge kompletterar den skriftliga 
rapporten med bl.a. information om att ansökan om LCIF-medel ska göras.  

GR har tidigare beslutat att rekommendera klubbarna att bidra med 100 kr 
per medlem till projektet. 

AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

GR noterar rapporten. 

ba) De Glömda Barnen  
Rapport, se bilaga 5 

PGRO Annika Nordell och PGRO Mathias Öberg kompletterar den skriftliga 
rapporten med bl.a. att turkiska myndigheter numera fullt ut accepterar pro-
jektet och stödjer det och att alla resor till och från Adana görs på enkla och 
billiga sätt liksom boendet på plats. 

AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

GR noterar rapporten. 

bb) NSR-projektet De Glömda Barnen 

PGRO Annika Nordell och PGRO Mathias Öberg informerar även om NSR-
projektet De Glömda Barnen som bedrivs på samma platser men med inrikt-
ning mot ett traumacenter. En turkisk minister har varit i kontakt med pro-
jektledningen för att få stöd för utveckling i landet. 

c) LEO och Europaforum för LEO 
Rapport, se bilaga 19 

LEO-koordinatorn har i sin skriftliga rapport föreslagit att GR beslutar att 
vissa inköp av PR-material får göras.  

LEO Europaforum 2021, SWEDANIA, kommer att genomföras i samarbete 
mellan Danmark och Sverige den 14 – 15 augusti 2021 med preforum den  
29 – 31 januari 2021. Från Sverige är det främst LEO från Växjö och Linkö-
ping som ingår i planeringen.  
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Lion Viktor Sundman, LC Stockholm/Globen och ordförande i arbetsgrup-
pen för LEF informerar om organisation, program och övrig planering. 

AU föreslår att GR godkänner den skriftliga rapporten och lägger den till 
handlingarna,  

GR UbeslutarU att förslaget om inköp remitteras till AU för beredning, eftersom 
det inte fanns tillgängligt vid AU:s möte. 

d) Riksvalnämnden 
PDG Ulf Karlsson rapporterar att RVN har börjat förbereda utskick inför 
årets nomineringar. 

GR UbeslutarU att schema för val till olika befattningar ska uppdateras. 

e) Hjälpfonden 
Rapport, se bilaga 17 

PDG Martin Enkvist, ordförande för Stiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond, 
kommenterar den skriftliga rapporten och trycker på att fonden behöver ett 
kapitaltillskott för att kunna fortsätta att dela ut medel och därmed även fort-
sättningsvis framstå som trovärdig vid marknadsföringen av 90-kontot. Svå-
righeten att rekrytera månadsgivare har enligt Martin sin grund i att det är 
svårt att rekrytera givare utan stora reklaminsatser, vilket fonden saknar 

AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

GR UbeslutarU att AU ska bereda frågan hur fondens problem ska hanteras. 

f) PR  
Rapport, se bilaga 16 

AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

GR UbeslutarU att AU utifrån den skriftliga rapporten överväger vilka åtgärder 
som behövs för att förbättra PR-arbetet och att AU:s slutsatser ska redovisas 
på GR3 

AU föreslår vidare att det presenteras en PR- och kampanjplan för det inne-
varande verksamhetsåret senast vid GR3 för beslut avseende ”De Glömda 
Barnen” och ”Water Means Life” 

GR UbeslutarU enligt AU:s förslag 

g) Riksmöteskommittén  
Rapport bilaga 7 

GR noterar rapporten. 

h) Lions Quest Tillsammans  
Rapport, se bilaga 26 

2:e VDG Svante Hanses, ersättare för ordföranden för Stiftelsen Lions Quest 
Stig Lundqvist, kommenterar rapporten. 

GR noterar rapporten. 

i) Ungdomskommittén 
Rapport, se bilaga 11 
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Ungdomsutbytet 
YED Anita Hult kompletterar den skriftliga rapporten med information om 
att alla distrikt nu har en YEC och om upplägget av den YEC-konferens som 
hålls den 20 – 21 oktober i Södertälje. 

GR Ubeslutar dels U att uppdra åt YED Anita att till GR3 komma med förslag på 
arbetsplan för att få fram nya rutiner för anordnandet av framtida ungdomslä-
ger, Udels U att lägga rapporten till handlingarna. 

Sökhundar 
Lion Felle Fernholm, ledamot i Ungdomskommittén, kommenterar rapporten 
i den del den handlar om inköp av sökhundar bl.a. om att om att överenskom-
melsen med Tullverket är gammal och behöver ses över och att det ”pratas 
om” att det finns för mycket pengar i för inköp av hundar som skulle kunna 
användas till något annat ändamål men han anser att de ska användas till hun-
dar enligt donerande klubbars önskemål. 

GR UbeslutarU att uppdra till Controller Bengtåke Johansson att i samråd med 
Felle Fernholm utarbeta ett förslag till ny överenskommelse med Tullverket. 

j) GLT  
Rapport, se bilaga 8 

GLT-koordinatorn Anna From Lindqvist kommenterar rapporten och trycker 
särskilt på att distrikten bör skicka deltagare till RLLI-kursen i Södertälje. 

GR noterar rapporten. 

k) GMT  
Rapport, se bilaga 18 

GMT-koordinatorn Anette Sjöberg kommenterar sin rapport och informerar 
om, som svar på en fråga, att någon särskild medlemskampanj inte har plane-
rats men behöver utifrån verksamhetsplanen snarast upprätta en plan för årets 
medlemskampanj. 

AU förslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

GR noterar rapporten. 

l) GST 

GST-koordinatorn Kia Carlsson rapporterar att målen för verksamhetsåret är 
desamma som förra året nämligen dels en ökad aktivitetsregistrering, dels en 
ökning av antalet projekt, dels att skapa en projektkatalog för Sverige. 

Kia informerar vidare om införande av appen MyLion i Sverige som sker 
inom en vecka och att vi bör börja med att undersöka hur vi kan använda den 
för att nå våra mål. 

Kia informerar slutligen om att ett GAT-möte med inriktningen att få GAT 
att bli ett team på distriktsnivå tillsammans med DG. Mötet hålls i september 
och alla GAT-medlemmar på distriktsnivå är kallade. Detta blir det första fy-
siska mötet för GST första fysiska mötet men distrikten P och GD saknar 
fortfarande GST. Hon uppmanar distrikten att använda GAT-teamen vid nya 
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projekt och genom att informera dem kan ev. Samordning göras med redan 
pågående projekt. 

GR noterar rapporten. 

- Volontärer 
GST-koordinatorn Kia Karlsson uppmanar GR att utse två personer som kan 
arbeta med volontärfrågan, en med inriktning Sverige och en med inriktning 
internationellt. Kia anser att Lions behöver definiera vad en volontär är i vår 
verksamhet och vilka egenskaper/kunskaper som behövs. Här finns ett ar-
betsunderlag från Volontärbyrån att använda  

- Tältaktiviteten/Bring Quality to Life  
Rapport, se bilaga 12 

PDG Reino Wickström kommenterar gruppens rapport och framhåller sär-
skilt dels att Lions med bidrag från LCIF köpt utrustning för 30 MKR, dels 
att avtalet med MSB säger att vi ska ha 500 tält i lager, dels att det behöver 
tas fram bestämmelser om val av ledamöter i till arbetsgruppen. 

AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

GR noterar rapporten. 

GR UbeslutarU att uppdra till AU att ta fram ett förslag på bestämmelser om val 
av ledamöter i tältkommittén. 

- Funktionsvariationer 
LP Josefin Östh kommenterar sin roll som kontaktperson med Special Olym-
pics 

m) Nya distrikt 
Bilaga 15 

PGRO Annica Nordell och PGRO Finn Bangsgaard från genomförandegrup-
pen informerar bl.a. om att gruppen vill gå vidare i processen genom att ar-
beta med distriktens arbetsgrupper, att distrikten utser en kontaktperson, att 
genomförandegruppen vill träffa distriktens arbetsgrupper så fort det går för 
att tillsammans gå igenom tidplaner och checklistor och att PID Bruno 
Ahlqvist, som också ingår i genomförandegruppen, kan biträda distrikten om 
det uppkommer problem med t.ex. permutationer av distriktens stiftelser och 
fonder.  

AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

GR noterar rapporten. 

n) MD:s miljökommitté 
Rapport, se bilaga 13 

AU föreslår att GR beslutar att utse Lion Jan Eksvärd till ordförande i en ny-
inrättad MD miljökommitté. Arbetsgruppen har även uppdraget att utse mot-
tagare av Sveriges Lions Miljöpris. 

Jan Eksvärd kompletterar rapporten och meddelar att han inte har möjlighet 
att ta på sig uppdraget att vara gruppens ordförande och föreslår därför att 
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Flemming Denne, LC Saxtorp, som ingår i arbetsgruppen, i stället utses till 
ordförande- 

GR Ubeslutar dels U att utse Flemming Denne till ordförande, Udels U att Jan Eks-
värd fortfarande är ansvarig för Sveriges Lions Miljöpris, Udels U att fler perso-
ner bör rekryteras till gruppen. 

o) Jubileumsinsamlingen, 
Rapport, se bilaga14 

AU föreslår att GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna 

GR noterar rapporten. 

p) Conventions reseledares rapport 
Rapport, se bilaga 24 

PGRO Finn Bangsgaard kommenterar rapporten. 

GR UbeslutarU att AU tillsammans med personalen på kontoret arbetar för att 
sådana problem som uppstod för under årets resa inte inträffar igen. 

§ 37) Projektkoordinator, komplettering av anvisningar för projekt 

Projektkoordinatorn Alf Göran Andersson redogör för arbetet med att kom-
plettera projektanvisningarna och om IP:s intresse att vi tar fram internation-
ella projektanvisningar för LCI. 

AU har beslutat att komplettera Projektanvisningar med dokument från MD 
Projektkoordinator Alf-Göran Andersson 

GR Ubeslutar dels U enligt IP:s önskemål, Udels U att en arbetsgrupp bildas som be-
står av projektkoordinatorn Alf-Göran Andersson PGRO Annica Nordell, 
PGRO Mattias Öberg, tidigare controllern Bengt Parkstam samt att en styr-
grupp tillsätts som består av projektkoordinatorn Alf-Göran Andersson, GRO 
Nils-Erik Borgström och IPGRO Mats Granath. 

§ 38) PR-plan avseende nationella insamlingar 

GR UbeslutarU att AU ska tillsätta en arbetsgrupp för att stötta distrikt och klub-
bar vid marknadsföring. 

§ 39) Konungens jubileumsfond 

GRO Nils-Erik Borgström informerar om att klubbar numera kan söka bidrag 
från fonden.  

§ 40) Information från Lions besök hos HMK 

IPGRO Mats Granath informerade om sitt besök hos HMK där han tillsam-
mans med LP Ami Israelsson, LC Stockholm och redaktören för tidningen 
Lion, Uno Hufudsson, LC Skultorp, dels presenterade Europas första Lions 
klubb vilken firar 70 år i år, dels informerade HMK om att Sveriges Lions 
har satt in ett bidrag till Sveriges nationella insamling Water Means Life i 
Somalia i HMK:s namn. Mötet varade i 30 minuter och en mycket positiv di-
alog omkring Lions utveckling kunde föras med möjlighet till resonemang. 
En artikel om besöket kommer i kommande nummer av tidning LION. 
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§ 41) Inför EF i Skopje 

MD kommer att representeras av GRO Nils-Erik Borgström, VGRO Thor-
björn Bengtsson, IPGRO Mats Granath och YED Anita Hult. Mats Granath 
kommer att biträda Anita Hult i arbetet med att avtala om lägerplatser. 

Mats Granath ska även Udels U föreläsa på Euro Asia Committe om resultatet av 
MD-projektet Diabeteskliniken i Sri Lanka Udels U i plenum berätta historien 
om LC Stockholm 70 år. 

§ 42) NSR 2019 

GRO Nils-Erik Borgström informerar om att NSR möts den 18 – 20 januari 
2019 på Gardemoen i Norge. 

§ 43) Tillkommande ärenden 

Inga ärenden har anmälts 

§ 44) Information från GRO, IPGRO, VGRO och Controller 

IPGRO Mats berättade om sin Lionagenda de närmaste månaderna innan 
GR3 och att arbetet med verksamhetsberättelsen för verksamhetsåret 17 – 18 
är påbörjat. 

VGRO Thorbjörn Bengtsson påpekar vikten av att vid alla aktiviteter ha med 
någon som kan prata om behovet av nya medlemmar. 

§ 45) Övriga ärenden 

Framtidsutsikter 
PID Bruno Ahlqvist informerar om tidigare framtidsgruppens arbete och slut-
satser 

§ 46) Mötets avslut 

IPGRO Mats Granath tackar GRO Nils-Erik Borgström för ett väl genomfört 
GR2-möte med ett välplanerat och trevligt program för IP:s besök i Göte-
borg. 

GRO Nils-Erik Borgström tackar GR och samtliga deltagare och avslutar 
mötet. 

 

 

Nils-Erik Borgström  Urban Möller 
GRO   Sekreterare 

 

Justeras 

 

Eva Jansson   Pär Oremo 
DG 101A   DG 101N 
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BIDRAGSANSÖKAN  
Special Olympics Sverige ansöker om medel för att skicka deltagare på Special Olympics World Summer Games i 
Abu Dhabi 2019.  


BAKGRUND – Special Olympics är breddidrott för personer med utvecklingsstörning 
1 % av världens befolkning har en utvecklingsstörning, vilket är cirka 100 000 personer i Sverige. Det är en 
avvikelse i hjärnans kognitiva utveckling och innebär nedsättning i intelligens och bristande adaptiv förmåga, som 
leder till svårigheter att klara vardagslivet inom områden som hem, skola/arbete, fritid och samhälle. Det finns 
olika grader och typer av utvecklingsstörning. En av dessa är Downs syndrom. Gruppen personer med 
utvecklingsstörning drabbas oftare av isolering, stigma och sämre hälsa än befolkningen i övrigt. Något som gör 
att idrott är extra viktigt för den här målgruppen.  


Special Olympics är en verksamhet i parasporten som jobbar med breddidrott för personer med 
utvecklingsstörning. Organisationen grundades 1969 i USA av Kennedyfamiljen. Det som där började som en 
lägerverksamhet har nu utvecklats till att vara en global organisation som omfattar 5 miljoner idrottare i 175 
länder. I Sverige finns cirka 10 000 idrottare och verksamheten drivs av att idrott är den bästa vägen för alla för 
att nå en bättre hälsa. Både fysiskt och psykiskt. http://www.specialolympics.se/OmSpecialOlympics/monifilm  


Special Olympics Sverige har funnits inom Svenska Parasportförbundet sedan 2009 och de senaste åren har 
organisationen vuxit och arbetar med allt ifrån idrottsdagar i särskolan till att genomföra den störta nationella 
idrottstävlingen för personer med utvecklingsstörning, Special Olympics Games. Detta är symboliskt för vad 
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http://www.specialolympics.se/OmSpecialOlympics/monifilm





P R O J EK T PA R T N ERH U V U D SP O N SO R SP O N SO R ER


 


Special Olympics 
Bidragsansökan Lions 


Special Olympics står för. Det är gräsrotsidrott som står för personlig utveckling. En person kommer till en 
idrottsdag i skolan och får introduceras till ett aktivt liv på ett enkelt och roligt sätt, utan krav på att tävla. Hos 
dem där ett större intresse väcks ska man kunna tävla och utvecklas efter egna förutsättningar.  
Detta är något som alla deltagare i Sverigelaget har gjort.  
 
SVERIGELAGET 
Den 7–21 mars 2019 kommer Sverigelaget att åka till Abu Dhabi och tävla på Special Olympics World Summer 
Games. Det är nästa års största tävling för denna målgrupp cirka 7000 aktiva från 175 länder som kommer mötas 
och tävla i 24 olika idrotter. Sverige deltar i åtta av dessa: fotboll, friidrott, golf, handboll, judo, ridsport och 
simning  
 
För att få delta på dessa spel krävs det att man är aktiv inom en förening och har tränat och tävlat under en längre 
period. Utöver detta var det obligatoriskt att delta på Special Olympics Games i Göteborg 4–6 maj som var den 
officiella uttagstävlingen inför Abu Dhabi.  
 
EFFEKTEN AV EKONOMISKT BIDRAG: 


• Möjliggör att vi kan skicka Sverigelaget på Special Olympics World Summer Games i Abu Dhabi 2019  


• Vara med och skapa nya ambassadörer för Special Olympics Sverige – och visa att idrott för personer med 
utvecklingsstörning är viktigt.  


• Vara med och ta arbetet med Sverigelaget till en ny nivå. Vi vill skapa en återsamling för hela truppen 
efter spelen i Abu Dhabi och med större ekonomiska resurser är detta möjligt.  







P R O J EK T PA R T N ERH U V U D SP O N SO R SP O N SO R ER


 


Special Olympics 
Bidragsansökan Lions 


SPECIAL OLYMPICS ÅTAGANDEN:  


• Lyfter Lions som en partner i arbetet med Special Olympics World Summer Games i Abu Dhabi 2019. 
Detta omfattar bland annat exponering på Special Olympics olika kanaler. Detta omfattar hemsida, 
sociala medier, nyhetsbrev och exponering på annat framtaget marknadsmaterial  


• Inbjudan till middag under Sverigelaget förberedelseläger 8 december 2018 i Stockholm  


• Lions får ta del av information om hur arbetet med Sverigelaget går och berättelser om deras prestationer 
i Abu Dhabi 2019. Bland annat genom nyhetsbrev.   


• Möjlighet att ta del av bilder och information från Special Olympics World Summer Games 2019 


• 1 publicerat pressmeddelande som lyfter fram Lions som partners för Sverigelaget under Special Olympics 
World Summer Games i Abu Dhabi 2019, med logotyp och länk till Lions webbplats.   


 
ANSÖKT BELOPP 
Vi söker ett ekonomiskt bidrag på 250 000 kr för att kunna skicka Sverigelaget på Special Olympics World Summer 
Games i Abu Dhabi 2019.  
 


Kontaktperson:  


 
Linnéa Björndahl  
Ansvarig för Special Olympics Sverige  
linnea.bjorndahl@parasport.se  



mailto:linnea.bjorndahl@parasport.se
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GR1, Las Vegas 2018-07-03 
 
Närvarande: DG Eva Jansson 101A, DG Ulf Carlsson 101B, DG Allan Björklund 101GD, DG 
Per Orremo 101N, DG Bjarne Hald 101P, DG Jan Augustin 101S, DG Britt – Marie Sellbrink 
101SM, DG Ingrit Frei Antonsson 101SV, DG Torkel Gille 101U, 
DG Sture Branmark 101VG, GRO Nils-Erik Borgström 
 
Övriga närvarande: PID Kenneth Persson, PGRO Finn Bangsgaard, PDG Eva Persson 
 


1. Mötet öppnades av GRO Nils- Erik Borgström 
2. Dagordningen godkändes 
3. Val av sekreterare DG Eva Jansson 


Val av två justerare DG Ulf Carlsson, DG Allan Björklund 
4. Anmälan tillkommande ärenden och övriga frågor: 


 
Tillkommande ärenden: 
a. Rutiner för projekt 
b. Tidsplan 
c. DG- Brev 
d. Rapport från RM 
e. Plats för GR 3 
f. Pressrelease ang uttalande om rasism 
g. New Voices 


 
Övriga frågor: 
a. PID Kenneth Persson ang regelverk inför nominering av Internationell Director (ID) 


 
5. GR beslutar att med ovanstående tillkommande ärenden och övriga frågor fastställa 


föredragningslistan. 
 


6. Föregående protokoll från GR6 samt GR6x godkändes och lades till handlingarna. 
 


7. Beslut om firmatecknare, bilaga 1 
GR beslutar att 
– GRO Nils-Erik Borgström och VGRO Thorbjörn Bengtsson i förening äger teckna 
firman. 
– ge fullmakt åt Bengt Lundblad och Cynthia Lo att två i förening teckna firman 
avseende löpande bank- och postärenden. 
– ge Bengt Lundblad fullmakt att teckna firman avseende förarattesterade dokument 
rörande skatteinbetalningar via Internet. 
– punkten är omedelbart justerad. 
 


8. Beslut om attesträtt bilaga 2 
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GR beslutar enligt bilaga 
 


9. Beslut om arbetssätt bilaga 3 
GR beslutar enligt bilaga 
 


10. Beslut om delegationsordning bilaga 4  
GR beslutar enligt bilaga. 
Redovisning av rekommendationer till placeringskommittén enligt punkten GR3 §49 
2003-2004 ska göras på GR 2 
 


11. GRO informerar att tidigare beslutad resepolicy är uppdaterad med från Skatteverket 
gällande ersättningar gällande traktamente. 
 


12. Beslut om sekreterare för AU och GR Verksamhetsåret 2018-2019 
Sekreterare för AU väljs vid varje möte. GR beslutar att till sekreterare på GR möten 
välja stadgesekreterare Urban Möller. 
 


13. Beslut om utredning av Controllerns funktion och AU: s sammansättning. 
GR beslutar att välja Bengt Parkstam att leda utredningen. 
 


14. GRO:s Info: Har varit mycket intensiva dagar här på Convention, ser fram mot ett 
intensivt år med kloka och väl underbyggda beslut. 
 


15. Inför GR2 24-26 Augusti.  
Besök av IP Gudrun Yngvadottir, finns ännu ingen tid för ankomst på fredag. 
Plats för GR 2 är på Choice Hotel 11 i Göteborg. 
Programmet är ännu ej klart, prel program redovisades av GRO.  
Alla medlemmar får en inbjudan. 
 


16. Tillkommande ärenden 
 


a. DG Pär Oremo efterlyste tydliga rutiner för projekt och att inga oförberedda projekt 
får starta. Klart och tydligt vilka dokument som gäller innan beslut tas.  
GR beslutar att gällande dokument avseende rutiner för projekt skall finnas 
åtkomliga på MD:s hemsida samt att ej längre gällande dokument ska tas bort. 
 


b. Verksamhetsåret mötesplan är utskickad och finns på MD:s hemsida. GRO 
uppmanar DG att säkerställa att tider enligt mötesplanen stämmer in på möten i 
resp distrikt. 
 


c. DG Ulf Carlsson föreslår att DG skickar DG-breven till hela gruppen för att ge tips 
och underlätta för varandra. 
GR beslutar enligt förslag. 
 


d. DG Britt-Mari Sellbrink rapporterar att RM i Ronneby gick med vinst. 
 


e. GR beslutar att GR3 17-18 november planeras till att vara i Uppsala. 
 


f. Uttalande om att ta ställning i samhällsfrågor behöver göras med stor försiktighet 
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och med en övergripande strategi och policy.  
GR beslutar enhälligt att denna gång inte gå ut med press release. 
. 


g. PDG Eva Persson informerade om IP:s projekt New Voice. Det är ett nytt projekt 
där budskapet är att öka andelen kvinnliga medlemmar och andelen kvinnliga 
ledare och har vi frågor om detta kan vi vända oss till Eva Persson som finns som 
resurs. För närvarande finns inte information om detaljer, Eva Persson skickar ut 
dokument och frågan tas upp igen på GR 2. 


 
Övriga frågor: 


a. GR beslutar att ge PID Kenneth Persson uppdrag att tillsammans med övriga 
tillgängliga ID uppdatera bef dokument gällande Internationell Director (ID), som 
ska väljas på RM i Västerås. Det uppdaterade dokumentet skickas till GRO. 
Frågeställning om budget för nominerad ID tas upp på GR 2. 


 
17. Mötet avslutades av GRO med önskan om en trevlig sista kväll i Las Vegas. 


 
 
 
 
 
 
Nils-Erik Borgström   Eva Jansson 
Mötesordförande   Mötessekreterare 
GRO     DG101A 


 
 
Justeras: 


 


 


 


Ulf Carlsson    Allan Björklund 
DG 101B    DG 101GD 
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Lions Club International MD 101 SVERIGE 


Datum: 2018-07-25 


Lions Clubs International MD 101 Sverige – Geijersvägen 24 – 112 44  STOCKHOLM 


Rapport/Förslag från MDRMK Kommitté 


Till GR 2 i Göteborg 


Rapport nr 1 2018-19 
MDRMK lämnar här rapport nr 1 efter telefonmöte den 5 juni 2018. Nästa möte sker i 


samband med GR 2 i Göteborg. 


Avtal med hotellkedja/or 
Vi är inte riktigt nöjda med resultatet men ger oss inte. Vi vill försöka se hur Norge lyckats för 


att kunna pressa på lite till. Frågan återkommer. 


Riksmötesorter 
MDRMK kommer att förlägga ett möte i Falun i slutet på september för att säkerställa ortens 


möjligheter till arrangemang. Vi har också funderingar kring resvägar, -tid och -kostnader. 


Intresseanmälan 
Några fler intresseanmälningar har inkommit som behandlas tillsammans med arbetet med 


kommande riksmöten. Dock måste intresseanmälan vara ständigt på topp i nyhetsflödet 


annars glöms den bort av klubbarna. 


Övriga frågor 
A. Reseutjämningssystemet


Deltagarna på seminariet i Ronneby tyckte att idén om reseutjämningssystem är intressant.


MDRMK har påbörjat arbetet med ett underlag för hur detta praktiskt ska kunna tillämpas.


Förslag till beslut: 
Ej aktuellt 


Annette Eiserman-Wikström Finn Bangsgaard        Thorbjörn Bengtsson Annica Nordell Mattias Öberg 


MDRMK 
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MDGLT Anna From-Lindqvist 


– 070-2181956 


anna@euniqem.com 
Rapport till GR:2 från MDGLT 


RLLI ansökan till USA om ekonomiskt stöd har beviljats under sommaren så den 


kommer att genomföras! Den hålls i Södertälje den 19-21/10 2018. 


Anmälan görs via lions.se senast den 10/9. Passa på att rekrytera deltagare (max 


25st får gå). Först till kvarn gäller. Vi är fyra ledare som sedan finns som framtida 


resurs då varje distrikt kan söka pengar för RLLI och genomföra detta.  


GAT-utbildning den 14 - 16/9 2018 på Ugglarp stugor och konferens (2,5 mil norr 


om Halmstad). Inbjudan gäller samtliga GMT, GLT och GST i distrikten. En viktig 


utbildning och även inriktning mot att leda zo-utbildningar o temadagar i distrikten. 


Mer information på: lions.se. 


VDG-utbildningen: Startar den 17 - 19/8 sedan med deltagande och utbildning på 


GR:2. Medel från USA söktes för sista utbildningshelgen i maj 2018 och det är 


beviljat.  


Vänliga hälsningar! 


Anna From-Lindqvist 
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Projektbeskrivning 


Lions vattenprojekt 


Water Means Life 


             Borrning efter dricksvatten i Somalia 


Innehållsförteckning 


Bakgrund      sida 2 


Fältstudier      sida 3 


Bakgrund      sida 3 


Rapport avseenden genomförda geologiska tester  sida 4 


Test- och mätmetoder     sida 4 


Beskrivning av mätmetod    sida 5 


Närmare beskrivning av företaget som genomfört mätningen sida 6 


Fältstudier och resultat    sida 7 


Rekommenderad utrustning för borrning   sida 7 


Exempel på geologiska mätresultat   sida 8 


Lions nuvarande verksamhet i Somalia                      sida 9 


Lions kontakt med myndigheter i Somalia                     sida 10 
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Projektgruppens medlemmar                      sida 11 


 


 


 


 


Bakgrund 


Den pågående svältkatastrofen i Somalia, nordöstra Kenya, Jemen och Syd Sudan är anledning till att 
vi idag inser att enda möjligheten att i framtiden förhindra fortsatt svält är enda sättet genom att 
borra efter vatten. 


Att samla in stora belopp för att köpa vatten och mat, som nu sker, är ju en högst tillfällig lösning och 
utan vatten dör ju också befolkningens boskap, vilket leder till svält. 


Tillgången på rent vatten är minimal och vattnet från de sparsamma regnen blir ofta bara 
ånga innan det kan tas om hand.                                                                                                                                 
Vägar för effektiv kommunikation saknas, ett sjukhusbesök blir en tvådagars tur på en lastbil 
eller liknande. Lokala problem finns i mångfald och olikartat, men det finns framförallt en sak 
som måste prioriteras och det är tillgång till rent vatten. 


Klimatet i t.ex. Puntland (nordöstra Somalia) är mycket torrt, vilket också försvårar odling. 
Befolkningen livnär sig på boskapsuppfödning av framför allt får och getter.                                         
Flertalet innevånare i Bari-regionen bor i byar eller lever som nomader. Dieten består av 
mjölk, ris och någon gång kött. Bristen på andra typer av mat orsakar många sorters 
bristsjukdomar.                                                                                           


Mursal är medlem i Lions Club Borlänge och bor sedan 2003 i Sverige. Mursal Ismail Isa har 
sedan 2012 startat 3 Lions Club i Somalia.  


Lions Club finns nu på 3 platser i Somalia och genom att Mursal Ismail Isa, kommer från 
området och har mycket god kännedom om vilka åtgärder som man behöver genomföra för 
att rädda situationen. Mursal Ismail Isa besökte dessa byar mer 9 gånger under de senaste 
13 åren.  


 Vatten löser problemet och tillgång på vatten skulle också möjliggöra odling av grönsaker. Vi 
skulle också minska det mänskliga lidandet, där kroppslig slitage och mental påfrestning hos 







 
  


2017-05-03 Borrning efter dricksvatten i Somalia Sida 3 av 11 


2018-2019 
Bil 9 


Sida 3 av 11 


flickor och kvinnor är påtaglig. Med rent vatten skulle befolkningen i detta område ha skapa 
en bättre framtid genom att kunna odla, låta sina barn gå i skolan.   


 


Lions Club vill därför starta ett projekt för att hjälpa till med ett antal borrhål i regionen så 
att befolkningen har möjlighet att stanna kvar även om det blir längre perioder med torka i 
området.  


Byarna som projektet riktar sig är Unuun, Beeli Wacatay, Xamure och Balidhidin.                                                                                                                                                                                                                                          
Dessa fyra byar bebos av ungefär 14-20 000 personer enligt UN Habit och lokala 
myndigheter (2014). 


Det är byn Beeli Wacatay som Lions har för avsikt att börja med. I Beeli Wacatay ligger lions 
utbildningsverksamhet sedan 2013, en grundskola med kvällskurser för kvinnor och unga 
flickor som inte har möjligheta att gå i skolan på dagtid på grund av familjesysslor, framför 
allt vatten hämtning. Platsen är tidigare utmärkt av grundvatten geolog från Sverige.                                                                       


Fältstudier inför planerad borrning efter Vatten 


Sommaren 20011 genomförde Mursal Isa, med hjälp av Svensk Geolog, en fältundersökning i 
Puntland i nordöstra Somalia.  


Fältundersökningen visade ett mycket stort behov av rent vatten och i dagsläget är behovet 
än värre med den svältkatastrof som nu råder.                                                                                                          
Ungefär 20 miljoner människor riskerar att dö i Somalia, Syd Sudan, Jemen, Kenya och 
nordöstra Nigeria. Borrning efter vatten i Somalia har vi stor möjlighet att lyckas.                                                            
Vi vet, genom fältstudien, var man skall borra och borrutrustning finns att tillgå.                                               
Det är dock en fråga om finansiering. (se bifogade kostnadsbudget och offerter) 


De genomförda fältstudierna har dokumenterats i skrift. (se nedan)                                                                   
Genomförd fältstudie finns även dokumenterad på film. 


Undersökningen genomfördes av Birger Fogdestam        Senior Hydrogeologist.                                                                                                   


Bakgrund 


WPS är ett vattenprojekt som riktar sig mot den östra delen av Bari-regionen I Puntland Somalia. 
Projektets huvudmål omfattar många byar i Qandala och Iskushuban distrikten i Bari-regionen. 
Avsikten är att fortsätta, inte bara inom detta område, utan även andra delar av Somalia i framtiden, 
särskilt de mest drabbade områdena av torka. 


Närmaste international flygplats ligger Bossaso i Aden-bukten. Bossaso är huvudstad i Bari Regionen 
med ungefär 600 000 invånare. Bossaso har också en stor hamn, som också används av Etiopien och 
södra Somalia. Iskushuban ligger öster om Bossaso, nära Indiska oceanen medan Qandala ligger norr 
om Bossaso vid Aden viken. I dessa områden finns knappast några vattenbrunnar. Folk dricker i 
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princip regnvatten som lagras i handgjorda vattenreservoarer. Detta orörda vatten kan orsaka många 
sjukdomar. 


Klimatet är mycket torrt, vilket gör att odling av mat är alltför svårt. Befolkningen är beroende av 
boskap, i huvudsak getter och får. De flesta av invånarna lever i byar och som nomade 


 


 


Livslängden är mellan 40 och 45år, eftersom sjukdomar ofta förekommer. Dieten består av mjölk, ris 
och ibland kött. Avsaknaden av annan typ av mat orsakar bristsjukdomar. Tillgången på rent vatten är 
minimal och vatten från tillfälliga regn förångas innan det kan nyttjas.  


Projektet har genomfört två fältstudier i Puntland, Somalia. Den första 
sommaren 2008 och den andra sommaren 2011.  


Fältstudierna 2011 genomförde projektet undersökningar för att hitta vatten I 9 byar. Ytterligare två 
städer gynnades och de var Garoweh, huvudstad i Puntland, samt staden Armo. 


Metoden som användes var VLF-metoden, som upptäcker strukturer med användbara kvantiteter av 
grundvatten, som finns i bergfrakturer och grottor. 


Vad man vet har VLF-metoden aldrig använts i Puntland och fältarbetet var initialt att se om det var 
möjligt att använda VLF-metoden. 


Resultatet visar att det är goda möjligheter att finna vatten i de undersökta områdena. 


Den här rapporten beskriver metoden som använts för att hitta vattenbrunnar och resultatet för 
sökning efter vatten. 


Rapporten inkluderar också en rekommendation av vilken typ av borrutrustning som kan användas. 


Använd metod – VLF-metoden 


Gott dricksvatten kan erhållas från berggrunden, men borrning utan föregående undersökning ger 
sällan vatten I tillräckliga mängder. Effektiva vattenutvecklingsprogram måste inkludera noggrant 
genomförda geologiska och geofysiska undersökningar. 
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Högproduktiva vattenbrunnar erhålls genom borrning I berg med längsgående sprickor.                                      
VLF-utrustningen upptäcker mestadels strukturer där användbart grundvatten samlats i 
bergfrakturer och grott-former, vilket möjliggör för borraren att välja den mest lovande                                           
platsen för borrning av vattenbrunnar. 


 


 


För VLF-mätning används en radiosändarstation som sander på VLF våglängd (Very Low Frequency 
Mycket låg frekvens t.ex. 15 – 30 kHz och en lång våglängd). En sådan radiovåg är kapabel att 
penetrera djupt ner i berggrunden (eller vatten) och används faktisk för militär kommunikation och 
navigation. 


Dessa radiovågor störs av omfattande  elektriskt ledande bergarter eller visa mineraler. De kan också 
vara djupdoppande i vattenbärande zoner. Dessa störningar eller avvikelser kan registreras med hjälp 
av VLF-mätning och användas för att hitta det optimala läget där borrning kan utföras för bästa 
kvantitet av grundvatten.  


WADI-VLF (använt I Puntland 2011)är ett toppmodernt geofysiskt instrument konstruerat för enkel 
användning. Ett inbyggt program gör det möjligt att omedelbart tolka mätningar på plats.                         
Emellertid, likt andra geofysiska instrument finner WADI enkelt fysiska strukturer i berggrunden men 
kan inte garantera vattentillgång i frakturerna. 
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Exempel på display-kurva


 


Exempel på avvikelser som visas på WADI-VLF utrustningens  display.  


Syftet med projektet 
Syftet med projektet ar varit att upptäcka möjligheterna att använda VLF tekniken för att göra 
kvantitesbedömningar av grundvattenreserver i stora sprickzoner i kalksten genom analys av 
amplituden i VLF avvikelser. Som bekant, har det aldrig tidigare förekommit någon VLF-undersökning 
i Puntland och fältarbetet var initialt att undersöka om det gick att få kontakt med någon sändare i 
Europa eller Asien. 


Terra – ett etablerat företag med hög kompetens  
Terra är ett Svenskt  företag, med kontor I Uppsala, Sverige, med Birger Fogdestam, Senior 
Hydrogeologist som högsta chef, som genom de flesta av sina aktiva år har varit anställd av  
Geological Survey of Sweden. 


B.Fogdestam har arbetat vid Geological Survey of Sweden under mer än 30 år. Mesta av uppgifterna 
har varit att jobba med kartläggning av grundvatten och grundvattenundersökning i Sverige.  


Fogdestam har också de senaste åren, anlitats av andra organisationer som konsult mestadels på den 
Afrikanska kontinenten t.ex. Libyen, Namibia, Botswana, Malawi och Sydafrika. Under 2011 
utfördes också undersökningar i Puntland, Somalia. Vid de flesta uppdrag utomlands har VLF-
metoden använts. VLF står för (Very Low Frequency). 


Fogdestam har under en period av 5 år varit chef för National Well Record Section och under mer än 
10 år chef för Division of Hydrogeology vid Geological Survey i Sverige. 


 


Fältstudier 2008 


Mursal Ismail Isa, projektets initiativtagare, genomförde förundersökningar sommaren 2008. Han 
besökte först byarna I Qandala distriktet.  Qandala består av fem kommuner: Unuun, Beelwacatay, 
Tuurmasaale, Balidhidin och Buq Atoti. Dessa fem områden har totalt ca 10000 invånare. Andra byar 
och städer som omfattas av projektet är: Barako, Hiriiro, Hubays och Armo. Dessa fyra områden har 
ungefär 20000 invånare.  


Syftet med projektet var att förbättra befolkningens levnadsvillkor genom att få fram rent 
dricksvatten som är nyckeln för varje människa. 
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Människor I byarna har aldrig haft vatten med sin orginella naturliga färg, p.g.a. de har alltid haft 
grönt, brunt eller svartfärgat vatten att dricka i sitt dagliga liv. 


 Projektets andra huvudmål var att överföra kunskap och resurser  samt uppmuntra människor att 
aktivt försöka lösa sina problem istället för att stå som mottagare av välgörenhet och att delta i ett 
långsiktigt initiativ för att hjälpa sitt land. 


Mursal har också tagit fram en dokumentärfilm, som bekostats av ABF, en Svensk organisation. 
Problemen som fanns i området genomgicks och behovet av vatten var absolut högsta prioritet.                          
ABF i Sverige och andra nyckelfigurer har gått med på att implementera vattenprospektering i 
området för att se om det finns tillräckligt med användbart vatten i området innan man borrar. 


Rent vatten är den viktigaste basen för hälsovård och socialt liv.  Det är omöjligt att bygga upp 
hälsovård utan rent vatten.  


Sommaren 2011 genomförde  Mursal Ismail Isa och Birger Fogdestam, Senior Hydrogeologist, 
undersökningar i Puntland, Somalia, genom att använda VLF-metoden.  


Fältstudierna bekostades av ABF Borlänge Nedansiljan, Sverige och Somali Aid Society (SAS), 
Puntland. Somalia. 


Undersökningen genomfördes I 9 byar och 2 städer I Puntland under en period av mindre än 2 
veckor. I varje by uppmättes flera profiler. (bergsstrukturer) Mätningarna gjordes med Lågfrekven-
sinstrument och med 16,3 kHz. 


På följande sidor finns listor på profiler (bergstrukturer) som undersöktes I byarna. Siffror som 
indikerar högsta och lägsta uppmätta värde, där 1 är maximalt värde. 


De rekommenderade platserna för borrning I byarna är utmärkta med cementerade stenkonor.  


I bilagan till den här rapporten finns diagram på varje uppmätt bergsprofil. 


Det rekommenderas att inte borra djupare än 200 meter p.g.a. risk för saltvatten om borrning sker 
djupare. Verklig rekommendation ges för att sluta borra så snart vattentillförsel verkar vara tillräcklig 
även  om det sker redan vid endast 100 meter. 


Om vattenbrunnen blir förorenad med saltvatten kommer den att vara förstörd lång tid och det är 
ett faktum att det alltid bagatelliseras att saltvatten kan komma in i färskvatten i det undersökta 
området i Puntland. 


Syftet med Terra Company är att serva som consult, specialicerade på prospektering av grundvatten I 
sedimenterade och kristallerade berggrunder I Afrika, Asien och Europa. 


Den geofysiska utrustningen som använts för prospekteringsarbetet har mestadels varit den Svensk- 
designade WADI-VLF utrustningen. 
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Rekommenderad utrustning för vattenborrning I Puntland Somalia 


Borrigg: Atlas Copco, Sverige    Kompressor: Atlas Copco     


DTH-hammare:  Atlas Copco, 2 styck 6´´        Atlas Copco, 1 st  4´´        


Borr krona: 3 st 6 1/2´  Atlas Copcos Borrsystem Odex: 165 mm  Odex: 115 mm   


Rörhölje: 150 m rör 193,7 x 5,5 mm    200 m rör 139,7 x 5,6 mm  Borr rör (hölje):   300m  


Lasbil (militärtyp) 2 Fordon  4x4 drift Olika verktyg för borrning ingår i borriggen 
    


Hamure  Exempel på uppmätta testresultat 
 


Profile  Reading/ value 


P. 0311 195 metres 3 


P. 0312 36 metres  


 161 metres 1 


P. 0313 36 metres 2 


 193 metres  


Beelwacatay  
Profil  Reading/ value 


p. 0319 273 metres 1 


p. 0320 170 metres 2 


p. 0321 230 metres 4 


p. 0322 200 metres 3 


 


Unuun  
 Profile  Reading/ Value 


P. 0323 780 metres 1 


P. 0324 160 metres 2 


P. 0325 265 metres 3 
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Armo  
Profile  Reading/ value 


P. 0335 No anomali  


P. 0336  190 metres 1 


P. 0337 151 metres 2 


P. 0338 (SE of village)  360 metres  


P. 0339 130 metres 3 


 


Lions nuvarande verksamhet i Somalia 


I och med att Lion Mursal Ismail Isa hade/har lokal kännedom i Puntland Somalia så 
grundades den lokala Lions klubben Lions Club Armo och senare Lions Club Bossaso.                                 
Vidare har Mursal nyligen startat upp en Lions Club i huvudstaden Mogadisho. 


  


Bild: medlemmar i Lions Club Bossaso och karta över byarna 


Det finns numera ett par skolor, som Lions medverkat till och detta projekt har varit mycket 
lyckat. Ytterligare skola har byggts upp av lokalbefolkningen.  


Lions Skola medförde  att lokalbefolkningen i en annan by, byggde ytterligare en skola.  


 


Personer från parlamentet och ministeriet i Puntland  
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Parlamentsledamöter betonar vikten av fortsatt Lions arbete i Puntland Somalia. De lokala 
Lions klubbarna  jobbar tillsammans för att främja utveckling av landsbyggden under 
arbetsnamnet LEC (Lions Education Center) som kommer att finnas i följande fyra byar:  
Unuun, Beeli Wacatay, Xamure och Buq Atoti. Dessa fyra byar bebos av ca 6-10 000 
personer.                                                                                                                                                                                                                                  


Lions Skol-Projekt har resulterat i två skolor istället för en skola                                                                   
Informationen om skolbygget i Beelwacatay spred sig och påverkade andra byar på ett 
positivt sätt. Efter invigningen av Lions finansierade skola i Beelwacatay så gjorde LC Armo 
och LC Bosaso en lokalinsamling, vilket möjliggjorde en stor ombyggnation samt utbyggnad 
av skolan i Unuun. Insamlingen kom från både lokala företag och enskilda personer som 
donerade pengar till skolombyggnationen. Byn Unuun ingår i Lions Education Centres. 


Lennart Pettersson Projektordförande   Kenneth Lindgren Projektledare.                                                            
Mursal Isa assisterande Projektledare   Alf Bakken PCC Distriktkassör                                                             
Kim Alvenius  ABF representant  Yassin Noor  adjungerad                                                                                                                                                                  


Guvernörsrådets godkännande    


 


Mats Granath  GRO   


11 april 2018 
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Governor Council   


Mats Granath                                                                 
LC Trollbäcken                                                                                                                                                                                                                 
S-138 36                                                                                                                                                      
Älta                                                                                                                                                            
Sweden   


Tel. 0046 76123 59 11                                                                                                                                                  
e-mail: gro@lions.se 


 


PR-ansvarig 


Åke Nyquist                                                                                                                                                        
LC Hallsta                                                                                                                                                        
Attersta 6                                                                                                                                                          
S-725 95                                                                                                                                              
Västerås                                                                                                                                           
Sweden 


Tel. 0046 706 37 8600                                                                                                                                                                
e-mail: ake.nyquist@gmail.com 



mailto:gro@lions.se





 
 


2018-2019 
Bil 9 


Sida 1 av 1 


                               Möte i samband med Riksmötet 10-11/5. 2018   
                                             
I samband med Riksmötet samlades projektgruppen för Water Means Life (WML) 
Närvarande: DG Lennart Fredriksson LC Gagnef,  


Projekt ordförande PDG Lennart Pettersson LC Borlänge 
 Projekt ledare Kenneth Lindgren LC Borlänge  


vice projekt ledare Mursal Isa.      LC Borlänge 
  


• Diskussioner på kvällen den 10/5 inför Riksmötet den 11/5 
• Vi gick igenom vårt upplägg och vad som skulle ske under själva Riksmötet 
• Det blev ju något missförstånd när bokning skulle ske avseende vårt deltagande vid 


seminarium och vi konstaterade att en presentation under RM troligen skulle bli bättre. 
• LEO blir inblandade i aktiviteter för WML och de får affischer, info-kort och Roll-Ups. 
• Vi har pratat med Leif och Nilgun Njord, som representerar De Glömda Barnen (DGB) och de 


är väldigt intresserade att på något sätt medverka i WML. 
• Vi träffade, under dagen, Alf Göran Andersson, som blir koordinator och vi tycker att vi fick 


en bra kontakt och vår uppfattning är att det blir en bra kontakt. 
• Jan Andersson LC Vadstena, som varit kemist, tipsade om att man kan rena vatten med 


kolloidalt silver. Han ställer också upp och hjälper till med liknande spörsmål. 
• Vi bestämde att vi skulle dela ut info-kort till alla vid entrén inför Riksmötet. 
• Lennart Fredriksson visade film om projektet WML under PR- mötet (seminariet) 
• Lennart Fredriksson placerade ut skyltar om projektet på Hotell i Kivik. 
• GRO Mats Granath har tidigare meddelat att underlag för LCIF-ansökan lämnats över till 


Bengt Lundblad, men vi har inte fått besked att ansökan verkligen skickats till LCIF. Lennart 
Fredriksson kontrollerar detta.  


• Vid entrén till RM 11/5 delade vi ut info-kort till varje besökare och vissa besökare tog med 
sig flera kort för att dela ut i respektive klubb. 


• Damklubben från Herrljunga var väldigt intresserade och fick ett stort antal kort. 
• Under Riksmötet presenterade Mursal projektet och visade samtidigt film om projektet samt 


även ett bildspel. Hans presentation blev mycket uppskattad. 
• Efter Mursals presentation blev det ett mycket stort intresse och väldigt många 


representanter för olika klubbar besökte oss vid vår utställning och vi delade ut alla info-kort.  
• Vid flera tillfällen under RM uppmanades från MD att satsa på WML och DGB. 
• Roll-Ups, skyltar och ytterligare info-kort skickas snarast till alla distrikt (alla DG) Lennart 


Fredriksson, som har alla Roll-Ups, ansvarar för detta. 
 
Vid anteckningarna 
12/5 2018 
    Kopia till: GRO Mats Granath 
Kenneth Lindgren     Alf Göran Andersson 
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Inför Lions aktiviteter i Göteborg 24-26/8 samlades projektgruppen för  
Water Means Life (WML) 


Närvarande: IPDG Lennart Fredriksson LC Gagnef,  
Projekt ordförande PDG Lennart Pettersson LC Borlänge 


 Projektledare Kenneth Lindgren LC Borlänge  
vice projektledare Mursal Isa.      LC Borlänge 
  


• Vi diskuterade vilka som skall delta och det bestämdes att Mursal, Kenneth och                                       
Lennart Pettersson skall deltaga. 


• Vi gick igenom vårt upplägg och vad som skulle ske och bestämde att Roll-Ups, 
Affischer och i-pfone-kort ska tas med. 


• Vi ska bo på Hotell Quality 11, som ligger vid Eriksberg. Vi beställer boende inom kort. 
Vi beställer boende när vi fått veta vilka dagar vi måste närvara. 


• Det kommer att utgå reseersättning, traktamente och ersättning för boendekostnad. 
• Tågresa passar dåligt avseende tider och vi beslöt därför att åka bil. 
• IP Gudrun Yngvadóttir från Island skall närvara under fredagen. 
• Vilka dagar som vi ska närvara bestäms när vi gått igenom programmet i detalj. 
• Lennart Fredriksson kontaktar DG i VG. 
• LEO (Linköping) har haft aktiviteter för WML och de har fått affischer, info-kort och Roll-Ups. 
• LC Kramfors hade aktiviteter vid midsommar och LC Skara samt LC Söderhamn hade aktiviteter vid 


Nationaldagen. 
• Flera klubbar har kontaktat med frågor om WML i samband med att de beslutat att lämna bidrag. 


Kenneth har svarat och samtliga har verkat positiva. 
• Lennart F berättade att LC Gagnef informerat om WML och att han kommer att informera om WML i 


samband med den s.k. Gagnefs-dagen. 
• Vidare ordnar Lennart F med WML-aktivitet under Classic Car Week. 
• Lennart försökte också få delta med info om WML vid Vansbro-simningen men det gick inte. 
• Lennart F kommer fortsättningsvis att ingå i projektgruppen. 
• Mursal har skickat underlag till Åke Nyquist inför nästa års Riksmöte. Mursal är också inbjuden att 


medverka som delegat vid Euro-Africa  committés möte i Skoplje Makedonien och då kommer Mursal 
att informera om WML. 


• Vi vill ha regelbundna rapporter om insamlade medel från olika distrikt. Lennart P ordnar detta. 
• Fråga om ansökan verkligen skickats till LCIF. Lennart F sökte Mats Granath för svar, men kom endast i 


kontakt med hans mobilsvar. 
• Lennart F föreslår att vi försöker få företag att köpa Julklappar WML-bidrag till sina anställda och att vi 


försöker få månadsgivare. 
• Vi måste inom kort ha ett nytt möte. Lennart P sammankallar. 


 
Vid anteckningarna 
18/7 2018 
   Kopia till: GRO Allan Björklund 
Kenneth Lindgren  MD:s repr. Alf Göran Andersson 
                            DK Alf Bakken 
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Guvernörsrådet 


Lions vattenprojekt 
Water Means Life 


Borrning efter dricksvatten i Somalia 
 


Guvernörsrådet har på GR5, 2018-04-24/25, beslutat att stödja projektet Water Means Life. 


LC Stockholm har diskuterat underlaget för rikskampanjen Water Means Life daterad maj 2017. 
Underlaget är en förenklad beskrivning av en förstudie.  


Eftersom en hel del frågor kom upp vid vårt styrelsemöte nyligen listar vi frågorna och vore 
tacksamma för svar. 


- På sid 3 i förstudierapporten anges att ”Vi vet, genom fältstudien, var man skall borra och 
borrutrustning finns att tillgå. Det är dock en fråga om finansiering. (se bifogade 
kostnadsbudget och offerter)” Var får vi tillgång till kostnadsbudget och offerter? 


- Kostnadsbudget och offerter bifogas. 
 


- På sid 3 i förstudierapporten anges att ”Lions Club vill därför starta ett projekt för att 
hjälpa till med ett antal borrhål i regionen så att befolkningen har möjlighet att stanna kvar 
även om det blir längre perioder med torka i området” Ett projekt ska definiera 
startkriterier, projektplan, bemanning, budget, avslutskriterier samt kontroll och 
uppföljning. Finns något av detta?  
När vi fått in tillräckligt med kapital kommer vi att borra ett första hål och vi har fått in 
offerter från 3 möjliga leverantörer. Preliminär tidplan finns. Leverantören sköter 
bemanning. Lions Club i Bossaso, vars medlemmar är läkare och andra högutbildade 
personer, kommer att medverka och bevaka arbetet. Kontroll genomförs av Somaliska 
Vattenverket (Myndighet i Bossaso 200 km från borrplatsen) 
 


- Vi i klubben inser att tillgång på bra vatten är livsviktigt och att Water Means Life skulle 
kunna bidra till detta. Från andra delar av världen, såsom Bangladesh, har 
brunnsborrningar lett till omfattande förgiftningar av arsenik. Finns det risk för 
föroreningar av tungmetaller inom detta område?                                                                                
Vi kommer naturligtvis att testa vattnet med avseende på salt, arsenik etc. Det finns system 
för rening av salt, arsenik, järn, svavel och annat otjänligt innehåll, så det blir en ytterligare 
kostnad som vi får ta ställning till om det visar sig nödvändigt. 


Vi i Lions Club Stockholm ser fram emot svar på ovanstående frågor. 


Med vänlig hälsning 


 
Ami Israelsson 
President 
Lions Club Stockholm 





		Bakgrund

		Fältstudier inför planerad borrning efter Vatten

		Bakgrund

		Projektet har genomfört två fältstudier i Puntland, Somalia. Den första sommaren 2008 och den andra sommaren 2011.

		Använd metod – VLF-metoden

		Syftet med projektet

		Terra – ett etablerat företag med hög kompetens



		Fältstudier 2008

		Rekommenderad utrustning för vattenborrning I Puntland Somalia

		Hamure  Exempel på uppmätta testresultat

		Beelwacatay

		Unuun

		Armo





		Bild: medlemmar i Lions Club Bossaso och karta över byarna

		Personer från parlamentet och ministeriet i Puntland

		Lions Skol-Projekt har resulterat i två skolor istället för en skola                                                                   Informationen om skolbygget i Beelwacatay spred sig och påverkade andra byar på ett positivt sätt. Efter invigningen...

		Lennart Pettersson Projektordförande   Kenneth Lindgren Projektledare.                                                            Mursal Isa assisterande Projektledare   Alf Bakken PCC Distriktkassör                                                    ...






 


 
Lions Clubs International MD101 Sverige 


www.lions.se 


2018-2019 
Bil 11 


2018-07-30 
Sida 1 av 1 


Rapport 1  20180725 
 
Lions Ungdomsverksamhet 
Lägerverksamheten i Sverige är nu igång för fullt. 
 
Lions Camp Nature and Culture Sweden 2018 101GD 
Allt flyter på bra, lägret startade den 21/7 och det har fungerat bra med värdfamiljsvistelserna. Alla 
värdfamiljer var så nöjda med ungdomarna. En kille från Kanada kommer att stanna en vecka efter 
lägret. 
 
Lions Camp Scania, Sweden 2018 101SV 
Efter en tråkig start på lägret då det hände en incident som inte är acceptabel och absolut inte i Lions 
anda det är även straffbart i Sverige så valde lägerledningen att skicka hem en ungdom första dagen 
vilket var ett mycket bra beslut. Ungdomarna hade startat en egen snapchat grupp där en kille från 
Frankrike lagt upp nazistiska bilder och det är en tjej från Israel som också deltar på lägret, vars 
morföräldrar varit utsatta för förintelsen, hon tog mycket illa vid sig och ville inte vara med på lägret då 
hon var rädd för killen. Lägerchefen pratade med båda ungdomarna och tog därefter beslut att skicka 
hem killen efter att hon även pratat med föräldrarna och YCEC i Frankrike och Israel. Man samlade 
även ungdomarna på lägret och informerade om vad som hänt och de båda inblandade ungdomarna fick 
föra fram sin talan om vad som hänt. Alla ungdomar förstod och accepterade varför man valt att skicka 
hem den franska killen. 
Lägret har efter detta fungerat mycket bra och alla ungdomar är nöjda med lägret och aktiviteterna. Man 
har flickor från Thailand som kommer att stanna kvar en vecka i värdfamilj efter lägret. 
 
Lions Youth Camp Dalsland, Sweden 2018 101VG 
På lägret har man 19 ungdomar från 13 olika länder och en av dem kommer från Brasilien och en från 
Taiwan och de kommer även att stanna en vecka hos värdfamilj efter lägret. 
3 klubbar från distriktet tar hand om ungdomarna varsin dag och det fungerar jättebra. 


 
Ungdom från Australien 
Vi har fått förfrågan om att ta emot en tjej på 18 år från Australien under tiden 2/12-18 – 6/1-19. Det 
skall helst vara i två olika värdfamiljer och helst från olika delar av landet, första perioden är 2/12-19/12 
och den andra perioden är 19/12-6/1. Jag har mejlat ut detta till de YEC som jag har uppgifter på. 


 
MDNO 
Inget att rapportera för tillfället. 
 
YED 
Jag har skickat ut information till alla DG och begärt in information om distriktets YEC, jag saknar 
fortfarande svar från två distrikt och det är från 101A och 101N jag är tacksam om jag kan få de 
uppgifterna snarast så att jag kan hålla YEC på dessa distrikt uppdaterade också. 
 
YEC konferens är inplanerad till den 20-21/10 på Scandic hotell Skogshöjd i Södertälje, information om 
detta har även gått ut till alla YEC som jag har uppgift på. 


 
Utförligare rapport kommer att lämnas på GR2 i Göteborg. 


 
 


Anita Hult 
YED 101MD 
Tel. 073-248 16 13 
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LIONS TÄLTTEAM 
BRING QUALITY to LIFE  
 
Tältteamet består av Reino Wikström (Ordf.), Per Blomstrand (PR). Adjungerade är Finn 
Bangsgaard (Myndighetskontakt), Lina Eiserman Ålund (Lions Representative) samt Björn 
Åström (Packning o lastning av tält) 


RAPPORT TILL AU 1 o GR 2, 2018/19 
 
Tältleverans 2018 


 
Efter förhandlingar med MSB och tillverkaren i Kina (via ombudet Tain Tie Clothing 
Accessories Co. i Hong Kong), enades vi om att gå tillbaka till våra ”traditionella” blå 
Lions tält. Nu i en större modell som är ca 16 m2 och har innervägg. Efter flera kontakter 
med Bert Sohlberg på MSB om att deras tullager skulle vara klart tills leveransen kom till 
Sverige, bekräftades beställningen på 200 tält samt 1200 filtar i mars. Leveransen blev ett 
par veckor försenad på grund av brist på containerplats. B/L utfärdades den 6 maj och 
lasten kom ombord på Mumbai Maersk i Xingan (Bejings 2: a hamnstad). 
 
Strax innan båten skulle anlända till GBG, vid midsommar, fick vi beskedet från MSB att 
avtalet om tullager inte var klart. Dessutom var några av personerna, som är inblandade i 
mottagandet, på semester så det strulade med kontakterna. Speditören ordnade transport till 
MSB på fel dag när ingen personal var på plats för att lasta av, så transporten fick göras om 
några dagar efteråt. Till slut rapporterade Lion Björn Åström att containern lastades av den 
11/7. 
 
Proceduren med momsbetalningen pågår. Tull- och speditionskostnader på SEK 
169,466.29 har betalats. 
 
 
Reino Wikström 
Ordf 


 





		RAPPORT TILL AU 1 o GR 2, 2018/19

		Tältleverans 2018
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2018-06-26 


Rapport från arbetsgruppen för Sveriges Lions miljöpris 
 
Priset. Priset delades inte ut 2018, då det inte fanns tillräckligt med pengar. Priskommittén (Alf-
Göran Andersson, Åke Nykvist, Björn Andersson, Jan Eksvärd och VDn för Håll Sverige Rent 
Johanna Ragnartz) har dock genomfört processen att utse pristagare. Rutiner för detta är 
utarbetade och kan med mindre justeringar användas nästa år, då ett större antal kandidater till 
priset kan förväntas. De kandidater som hittills anmälts finns kvar till nästa år. 
 
Seminariet. I samband med Riksmötet 2018 hölls ett miljöseminarium med Flemming Denne, 
Johanna Ragnartz och Jan Eksvärd. 
 
Övrigt. Undertecknad har under våren berättat om miljöpriset och Lions som miljömedveten 
hjälporganisation på ett distriktsrådsmöte, ett zonmöte, två klubbmöten, samt ett möte med VGR. 
Ett zonmöte och ett klubbmöte är inbokade tidig höst. 
 
PPT med förslag för 2018-2019. Bifogas. Förslagen är:  
Tillsätta en nationell grupp för miljöarbetet med en koordinator per distrikt. 
Definiera Lions som miljömedveten hjälporganisation. 
Sammanställa vad som redan pågår i klubbarna. 
 Se över daglig verksamhet, aktiviteter, projekt, Riksmöten mm. 
 Utveckla regionala/lokala priser, stipendier till andra lokalt och diplom till medlemmar. 
Fortsätta med Sveriges Lions pris för miljö och hållbar utveckling. 
Utveckla nordiska samarbetet, nordisk miljödag. 
Pröva samarbete med Håll Sverige Rent. 
Se över Lions EU-stadgar. 
Se över Hemsidor. 
 
Artikel till Bålstas Årskrönika 2017-2018: 
Lions och miljön 
Lions är en hjälporganisation med fem prioriterade områden, där vi samlar in pengar och driver 
projekt för att skapa en bättre värld för alla, både här i Sverige och i katastrofområden. Bland de 
prioriterade områdena är miljön nytt. De andra fyra är syn, diabetes, cancer, hunger. 
Katastrofhjälpen och att stödja ungdomar är övergripande teman, där Sverige bland annat bidrar 
med räddningstält till människor som fått fly sina hem.  
Varför är miljön ett nytt femte prioriterat område? Antal flyktingar i världen är ca 65 miljoner, 
varav 10 miljoner är miljö/klimatflyktingar. UNHCR, FNs flyktingkommission, har gjort 
prognosen att år 2050 kommer antalet människor som av klimatskäl inte kan bo kvar i sina 
hemområden vara mellan 200 miljoner och 1 miljard. Stigande havsnivå, torka, värme, missväxt 
och översvämningar är några orsaker. Att motverka klimatförändringar och annan storskalig 
miljöpåverkan är därför avgörande för att minska behovet av katastrofhjälp.  
FNs 17 hållbarhetsmål (Agenda 2030) tar utöver Bekämpa klimatförändring, Ingen hunger, Rent 
vatten och sanitet upp Hälsa och välbefinnande, Globalt partnerskap, Fredliga och inkluderande 
samhällen, där Lions redan är mycket aktivt. Men det är svårt att skapa välbefinnande, ingen 
hunger, nog med rent vatten om vi inte klarar klimatfrågan. 
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I Sverige handlar det blanda annat om att minska utsläppen av växthusgaser och att skapa mer 
hållbar konsumtion t.ex. att minska nedskräpningen.  
 
Många inom Lions jobbar redan med miljöaktiviteter. Vi kommer att fortsätta att minska vår egen 
miljöpåverkan och vi kommer att uppmuntra andra att också göra det bl.a. genom att dela ut 
miljöpriser. 
Jan Eksvärd, Lions i Knivsta. 
Sammankallande för Sveriges Lions pris för miljö och hållbar utveckling 
 
 







1


Click to edit Master title 
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Lions som miljömedveten hjälporganisation
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Lions som en miljömedveten hjälporganisation 


Finns i verksamhetsplanen för Sveriges Lions.


LCI har miljö som en av 5 prioriterade 
områden aktiviteter under 2000 - talet


UNHCR menar att antalet miljöflyktingar 
kommer att öka från 10 till minst 200 miljoner 
2050.


Sveriges Lions pris för miljö och hållbar 
utveckling + distriktens miljöpriser
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Lions miljöengagemang är stort


Många medlemmar är miljökunniga


Många klubbar har aktiviteter


Två distrikt delar ut miljöpriser (S och A)


Sveriges Lions miljöpris delas ut 2019


En stor möjlighet att berätta om Lions


Engagemanget behöver ges en struktur
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Hur arbeta praktiskt?


Bedöma miljöpåverkan i klubb, zon, distrikt
aktiviteter, projekt


Berätta om Lions-projekt som bidrar till ett mer 
hållbart Sverige, hållbar utveckling globalt.        
Stödja aktiviteter som påverkar livsstil o miljö. 
Utveckla LQ.
Föreslå kandidater till priser 2019!


Hur arbeta strategiskt?
Utveckla logiken mellan miljö och hjälpbehov.
Utbilda. Factfulness.
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Förslag till aktiviteter på miljöområdet 2018-2019 
Tillsätta en nationell grupp för miljöarbetet med en koordinator 
per distrikt.
Definiera Lions som miljömedveten hjälporganisation.
Sammanställa vad som redan pågår i klubbarna.
Se över daglig verksamhet, aktiviteter, projekt, Riksmöten mm
Utveckla regionala/lokala priser, stipendier till andra lokalt och 
diplom till medlemmar.


Fortsätta med Sveriges Lions pris för miljö och hållbar   
utveckling.


Utveckla det nordiskt samarbete, nordisk miljödag.
Pröva samarbete med Håll Sverige Rent.
Se över Lions EU-stadgar.
Se över Hemsidor.
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2018-07-26 
Rapport från kommitté Jubileumsinsamlingen 
 


 
Klubbar, zoner och distrikt har hittills inbetalt 2 438 523 kr till insamlingen, att jämföra 
med insamlingsmålet 4,6 mkr.  


 
a. Jag tillträdde mitt uppdrag 1 juli 2018. 
b. Styrelsen har sitt kommande telefonmöte och mitt första möte som 


ordförande den 29 augusti. 
c. Styrelsen försöker ha månatliga möten för att hantera ansökningar så fort 


som möjligt. 
 


d. Styrelsen för Jubileumsinsamlingen har hittills mottagit 121 ansökningar 
om bidrag från insamlingen.  


e. 77 av ansökningarna har beviljats bidrag på totalt 2 116 944 kronor.  
f. Ansökningarnas spännvidd är som högst 82 278 kronor och som lägst     


2 550 kronor.  
g. Jag har för närvarande inte aktuellt belopp över vad som är kvar att söka. 


 
 
Sista datum för ansökan är 2019-06-30. 
 
 
 
Lars Palo 
Ordförande i styrelsen för Jubileumsinsamlingen 
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 Datum:Frösön 25 juli 2018 
 
 
Rapport från Arbetsgruppen för ny distriktsindelning. 


 
Till GR 2 i Göteborg. 


 
Slutrapport för 2017-2018 
 
Vid Guvernörsrådsmöte 6 2016-2017 i Upplands-Väsby fick undertecknad PGRO 
Annica Nordell tillsammans med PID Bruno Ahlqvist, IPGRO Mattias Öberg, 
PGRO Vivianne Eriksson samt PGRO Finn Bangsgaard i uppdrag att bilda 
arbetsgrupp för ny distriktsindelning. Beslutet grundade sig på riksmötets beslut om 
ny distriktsindelning. 
 
Processen som påbörjades omedelbart och har avrapporterats till guvernörsrådet vid 
varje guvernörsrådsmöte samt beskrivits i Powerpoints presentationer. Förslag till 
beslut om fem deldistrikt i MD 101 antogs som ett inriktningsbeslut vid 
guvernörsrådsmöte 4 och som beslut vid guvernörsrådsmöte 5. Till Riksmötet i 
Ronneby föreslog guvernörsrådet att MD 101 ska delas in fem deldistrikt genom 
samgående av distrikten två och två. Riksmötet beslutade med mycket stor 
majoritet enligt guvernörsrådets förslag. 


 
Efter det historiska beslutet vid Riksmötet i Ronneby har handlingar för ansökan 
ställt samman och skickats till District and Club Administration på LCI. 
Ansökningshandlingarna innehöll dokument som beskrev processen i 
multipeldistriktet fram till beslutet vid Riksmötet i Ronneby 2018. 
 
De handlingar som följde med ansökningsbrevet var förhandsanmälan från mars 
2018, riksmötestryck från 2017 och 2018, riksmötesprotokoll från 2017 och 2018, 
protokoll från GR 6 2016-2017, röstlängd från riksmötet 2018, karta över MD 101 
med deldistrikten, klubbförteckning över klubbar i deldistrikten, Powerpoint 
presentation från seminarium vid riksmötet 2018 samt handlingsplan för 
medlemstillväxt. Bekräftelse har kommit från LCI om mottagna handlingar.  
 
Vi tackar för gott samarbete med guvernörsrådet. 
 
För arbetsgruppen 
 
 
Annica Nordell 
PGRO 
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Datum: 2018-07-30 
 


Rapport från PR kommittén 
 
Detta har hänt: 
Under året som gått har det skett ett antal aktiviteter som är i enlighet med Lions nationella 
och globala framtidsvison.  
 
Vi har startat samarbete med Target Aid för insamlingar via interrnet. Detta är en del i vårt 
arbete att hitta nya insamlingsformer. Utfallet så här långt har dock varit dåligt varför vi bl.a 
måste justera insamlingsmålen. 
 
Vi har gjort filmer och riktade kampanjer på Facebook för våra nationella insamlingar med bra 
uppmärksamhetsvärde (OBS-värde) på filmerna. Vi blev kontaktade av Stockholm Media 
Factory under året och de har hjälpt oss med filmerna och urval av målgrupper. Detta 
samarbete bör utvecklas ännu mera för framtiden.  
PR gruppens bedömning är att sådana filmer är ett mycket bra alternativ jämfört traditionell 
annonsering i printmedia då Lions Sverige inte har några marknadspengar att tala om.  
Det är dock viktigt att alla arbetar med det material som tas tar fram centralt eftersom PR-
budgeten är så starkt begränsad.   
    
Vi har tagit en första kontakt med Lions Norge för att diskutera eventuellt gemensamt PR - 
samarbete gällande till exempel hemsida.  
Vi har fått OK från Oak Brook att använda Lions Internationals nya hemsidesmall.  
Frågan är överlämnad och drivs nu av Lars Kuntze. 
 
På Lions Sveriges hemsida finns nu en översättning av Lions Internationas presentation av 
Lions verksamhet. Vi har fått vårt annonsmanér godkänt av LCI och det blir dessa annonser 
som bör användas i fortsättningen. 
 
Tyvärr ligger det kvar gammalt material på hemsidan vilket bör rensas bort.  
 
 
Framtiden förslag:  
Vi inom Lions Sverige har under många år sagt att vi måste föryngra oss, men det händer inte 
mycket i det avseendet. Vi måste våga att visa våra åsikter och Lions kärnvärden och därmed 
flytta fram våra positioner i samhället. Det gäller både i media och i våra centrala aktiviteter.  
Ett exempel är samarbetet med andra Lionsländer i Norden för De Glömda Barnen.   
 
PR gruppen bör utökas med specialistkompetens och en ny ledning i form av exempelvis 
journalister och kommunikatörer. LEO:s bör ha en betydande roll i vår kommunikation för att 
tackla sociala medier och hur vi bör tänka i vår kommunikation mot en yngre målgrupp. 
Dagligen och i framtiden. 
 
PR gruppen bör också få större mandat/ansvar med möjligheten att ta bort och lägga till nytt 
material på Lions hemsida såsom införsäljningsmaterial, att fram pressreleaser i sann 
Lionsanda utan att vänta på beslut från Guverrnörsråd eller dyligt. PR gruppen bör ses som en 
marknadsavdelning i ett företag. 
 
En ny välplanerad medlemskampanj som löper över tid, med klara och tydliga mål för  
aktiviteten, är nog det vikigaste för Lions Sverige just nu. Kampanjen ska framförallt följas upp 
och utvecklas tillsammans med LEO. Vi är i ”brygga” just nu och måste agera. 


 







 
 


Tidningen The Lion bör vi använda mycket bättre genom att tillexempel ta in debattartiklar och 
intervjua Lionsmedlemmar i olika frågor för att driva debatt. (Oak Brook säger att det inte möter 
några hinder och varje land kan driva sina frågor i Lionsanda).  
 
Tidningen bör bli modernare och lyftas layout mässigt. Det borde finnas korsord, recept mm så att 
tidningen ger ett mervärde för läsaren/medlemmen.  
 
Lions Sverige bör tillsätta en ”Generalsekreterare/rådssekreterare” eller liknande, som sitter 
med i AU.  
Personen bör arbeta med Lions över tid, det vill säga att samordna åren mellan nya GR och 
de nya GROs intentioner.  
Personen ska vara språkrör, ha kontakter med andra organisationer och renodla centrala 
aktiviteter. Även se till att framföallt nya som gamla saker genomförs och kvalitetsäkras.  
 
Ersättningsnivån kan intialt vara att personen får åka på Europaforum, NSR och eventuellt 
Convention på MDs bekostnad. Det är angeläget med erfarenhetsutbyte mellan ländernas 
Generalsekreterare. Tjänsten bör utlysas och kravspecificeras. Riksvalnämden bör sedan vara 
den instans som rekommenderar kandidat, precis som vid val till GRO. 
 
Våra GR möten bör effektiviseras. Sitta i tre dagar, som vi gör nu, och tala om dåtid är inte 
framtiden.  
Skall det vara tre dagar, ha då en dag till ”backspegeln” och de andra två till framtiden. 
Framtidsdagarna bör ägnas åt att planera hur vi genomför centrala kampanjer med 
argumentbank, material och hur den ska genomföras, uppföljning mm. 
Gör som Lions Danmark, använd Facetime/Go to Meeting för att förbereda och speeda  
upp GR mötena.  
Argumentet att Danmark har så få distrikt och att det därför fungerar bra för dem håller inte.  
Det är av ännu större vikt när vi omorganiserar oss till fem distrikt.  
Nya tekniker kommer därför bli mycket viktig för det framtida arbetet i styrelserna. 
 
Vi måste bli effektivare.  
Nu ralljerar jag.   
-Släpp tankarna kring ”paragraf 17”, bara sötstark senap på våra korvar vid våra 
 aktiviteter i januari  som vi alltid haft. Kunderna känner ju igen oss.  
-Ja du vet - detta är Lions, det tar tid.  
-Du måste ha lite tålamod.  
-Vi är inte riktigt mogna.  
-Spotta på stenen så blir den till slut ihålig. 
- Det var bättre förr. 
 
Ser läget som akut, vi måste agera!  
Bli som geparder, ta snabba och smidiga beslut. 


 
 


Det var några rader och förslag från mig. 
 
MVH 
Åke Nyquist 
Kom i håg, det är bara det som genomförs som räknas. 
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LÄGET 
 
Fortfarande 3 aktiva Leo-klubbar. 
 


- LEO Club Linköping 
Inte väldigt många medlemmar kvar, men de som är med är väldigt aktiva och 
engagerade. En hel del är bl.a. med i organisationsteamet för LEF2021. Sedan kommer 
de att försöka hitta nya medlemmar nu vid starten av de nya akademieåret. 
 
- LEO Club Växjö 
Är aktiva och försöker hela tiden varva nya medlemmar. Det behövs också i och med 
att klubben mestadels består av internationella studenter. 
 
- LEO Club Mid Sweden 
Har haft sitt årliga evenemang 'Walk for Cancer' i juni. Har inte mycket kontakt med 
dessa ungdomar. 


 
Vill fortfarande bli uppdaterad om det finns nya LEO-klubbar på gång i landet. Om det finns 
frågor eller behov av hjälp, vänligen hör av er till mig. 
 
LEF 2021 
Viktor Sundman kommer att berätta om hur det går med LEF2021 på GR2 i Göteborg. 
 
LEO Club i Västerås 
I höst vill vi göra ett försök med att starta upp en ny LEO-Club i Västerås. Det tillsammans 
med Åke Nykvist och högskolan i Västerås. Tanken är att försöka vara med som 
organisation på deras välkomstmässa. Uppdaterar om läget. 
 
LEF 2018 Viségrad, Ungern 
Viktor Sundman, Emma Björk, Thirza Poot samt undertecknad kommer att medverka i Leo 
Europa Forum 2018 som äger rum 25 aug - 1 sep i Ungern i år. Det kommer officiellt att 
röstas om LEF2021 Sverige-Danmark och sedan kommer vi byta ut erfarenheter och göra 
massor med aktiviteter. Bl.a. kommer vi att renovera en skola i Budapest! Något att se fram 
emot! 
 
Förslag till beslut 
MATERIAL till att marknadsföra LEO 
Jag skulle vilja fråga om att få göra och beställa flyers/folders/häfte där vi berättar kort och 
gott vad LEO är och innebär (i enlighet med den digitala broschyren som jag redan visade 
upp på Riksmötet i Ronneby) samt en eller två strandflaggor som vi kan skicka runt i landet 
till de klubbar som behöver ha det. Har velat göra detta ganska länge nu, för om man inte 
syns så finns man inte, men behöver som sagt en godkännande från GR-rådet. 
 
 
 


 
Robby Haegdorens 
MD LEO Chairperson Kommittéordförande 








Lions Club International MD 101
01/07-2018 -  31/07-2018


IB IB Utfall UB


Tillgångar Årets början Perioden Perioden Perioden


Lager 0 0 0 0


Kundfordringar 40 617 40 617 5 962 46 579


Avräkningar 53 624 53 624 0 53 624


Upplupna intäkter 338 132 338 132 -291 601 46 531


Likvida medel 3 169 3 169 0 3 169


SEB 2 214 363 2 214 363 -242 965 1 971 398


Marginalen 950 000 950 000 0 950 000


Lannebo , Mix 0 0 0 0


Lannebo, Corp. Bond A 2 395 135 2 395 135 0 2 395 135


Länsförsäkringar 4 000 000 4 000 000 0 4 000 000


Nordea 0 0 0 0


SBAB 1 000 000 1 000 000 0 1 000 000


Landshypotek 1 500 000 1 500 000 0 1 500 000


Summa 12 495 040 12 495 040 -528 604 11 966 437


Övriga tillgångar -1 226 -1 226 -2 500 -3 726


Summa tillgångar 12 493 814 12 493 814 -531 104 11 962 711


Skulder


Uppl kostnader/intäkter -24 576 -24 576 7 405 -17 171


Leverantörsskulder -76 128 -76 128 28 873 -47 255


Kortfr skuld -1 192 668 -1 192 668 0 -1 192 668


Skatter -18 236 -18 236 0 -18 236


Uppl semesterskulder -47 034 -47 034 0 -47 034


S:a kortfristiga skulder -1 358 642 -1 358 642 36 278 -1 322 363


Projekt -8 110 046 -8 110 046 106 427 -8 003 619


100-års Jubileum -576 146 -576 146 26 000 -550 146


Lions Quest -261 686 -261 686 -1 320 -263 006


Hand i Hand -26 900 -26 900 0 -26 900


Nya Klubbar 0 0 0 0


Världens Barn -340 497 -340 497 531 -339 965


Barndiabetes -42 340 -42 340 0 -42 340


RM regl fond -193 245 -193 245 0 -193 245


IT konto 0 0 0 0


Jubileums kommittén -2 337 -2 337 0 -2 337


S:a proj o avsättningar -9 553 195 -9 553 195 131 638 -9 421 557


Eget kapital -1 000 000 -1 000 000 0 -1 000 000


Balanserade vinster/förluster -248 077 -248 077 0 -248 077


S.a eget kapital -1 248 077 -1 248 077 0 -1 248 077


Tidigare års resultat -333 900 0 0 -333 900


Periodens resultat 0 0 363 187 363 187


S:a skulder o Eget kapital -12 493 814 -12 159 914 531 104 -11 962 711
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2018-19 2018-19 2017-18 2016-17 2015-16 2014-15 2018-19 2018-19 2017-18 2016-17 2015-16 2014-15 2017-18


01/07.2018  - 31/07.2018 JULI JULI JULI JULI JULI JULI Ackumulerat Ackumulerad Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat ÅRS


Utfall budget Utfall Utfall Utfall Utfall Utfall budget Utfall Utfall Utfall Utfall budget


Intäkter


Nationella avgifter 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 3 385 007


Försäljning  7 191 38 000 4 842 6 070 12 357 1 779 7 191 38 000 4 842 6 070 12 357 1 779 456 000


Handbok 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


The Lion 0 0 -666 -1 176 0 0 0 0 -666 -1 176 0 0 342 720


Stim/Sami 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 300 000


Annonsförsäljning Tidn Lion 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 7 500


VDG-utbildning 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 50 000


LCI ers. Porto 0 200 0 0 0 0 0 200 0 0 0 0 2 400


LCI ers. ZO-utbildning 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 62 500


LCI ers. RLLI-utbildning 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 30 000


Convention Resenärer 10 180 000 41 428 38 000 97 092 102 629 10 180 000 41 428 38 000 97 092 102 629 180 000


Vidarefakt. NSR Kostnader 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 25 000


Vidarefakt. RM Kostnader 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


Vidarefakt. EF Kostnader 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


LCI . Women In Lions 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


LCI ers. PR stöd 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 25 000


LCI GLT / GMT Area Training 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


Anm. Avg. seminarier 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


LQ Administration 10 000 5 000 0 0 0 0 10 000 5 000 0 0 0 0 60 000


AF Bidrag 0 0 0 13 825 0 0 0 0 0 13 825 0 0 0


Övr ersättningar o intäkter -1 0 164 460 2 0 0 -1 0 164 460 2 0 0 0


Summa intäkter 17 200 223 200 210 064 56 721 109 449 104 408 17 200 223 200 210 064 56 721 109 449 104 408 4 926 127


Kostnader


Varor -17 946 -29 583 -5 300 -2 158 -7 754 -16 765 -17 946 -29 583 -5 300 -2 158 -7 754 -16 765 -355 000


GRO 0 -6 667 0 0 0 0 0 -6 667 0 0 0 0 -80 000


VGRO -1 983 -4 000 0 0 -17 441 0 -1 983 -4 000 0 0 -17 441 0 -48 000


GR -36 432 -11 500 0 0 0 0 -36 432 -11 500 0 0 0 0 -138 000


AU -414 -3 333 -480 0 -398 0 -414 -3 333 -480 0 -398 0 -40 000


IT 0 -2 500 0 0 0 0 0 -2 500 0 0 0 0 -30 000


RM 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 -410 000


NSR -51 318 -7 500 -49 149 0 0 -15 457 -51 318 -7 500 -49 149 0 0 -15 457 -150 000


EF -56 812 0 -24 889 0 -32 130 0 -56 812 0 -24 889 0 -32 130 0 -50 000


Convention -75 609 -195 500 -299 371 -229 737 -125 028 -65 104 -75 609 -195 500 -299 371 -229 737 -125 028 -65 104 -244 000


Övriga Kommittér 0 -3 167 0 0 0 0 0 -3 167 0 0 0 0 -38 000


GLT 0 -6 667 0 -628 0 -11 212 0 -6 667 0 -628 0 -11 212 -80 000


GMT 0 -6 667 0 -1 288 0 0 0 -6 667 0 -1 288 0 0 -80 000


GST -1 723 -8 333 0 0 0 0 -1 723 -8 333 0 0 0 0 -100 000


ZO-Utbildning 0 0 0 0 -6 673 0 0 0 0 0 -6 673 0 -105 000


VDG-Utbildning -25 000 -13 333 -26 050 0 0 0 -25 000 -13 333 -26 050 0 0 0 -160 000


RLLI -Utbildning 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 -50 000


IR/HJ 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


Medlemsutveckling 0 -4 167 0 0 0 0 0 -4 167 0 0 0 0 -50 000


YE -755 -5 000 0 0 0 0 -755 -5 000 0 0 0 0 -60 000


RVN 0 -2 500 0 0 0 0 0 -2 500 0 0 0 0 -30 000


Distriktsindelnings gruppen 0 -2 500 0 0 0 0 0 -2 500 0 0 0 0 -30 000


Riksmötes gruppen 0 -2 500 0 0 0 0 0 -2 500 0 0 0 0 -30 000


Framtidsgruppen 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


Women In Lions 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


PR 0 -4 167 0 0 0 0 0 -4 167 0 0 0 0 -50 000


The Lion 0 -12 750 0 0 0 0 0 -12 750 0 0 0 0 -494 068


STIM/SAMI 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 -300 000


Handboken 0 0 -2 813 -5 313 0 -2 500 0 0 -2 813 -5 313 0 -2 500 0


Personal -87 128 -86 834 -141 129 -136 412 -125 490 -136 549 -87 128 -86 834 -141 129 -136 412 -125 490 -136 549 -1 042 012


Administration -25 266 -24 792 -25 942 -15 000 -10 654 -13 580 -25 266 -24 792 -25 942 -15 000 -10 654 -13 580 -553 200


Summa kostnader -380 387 -443 959 -575 121 -390 537 -325 568 -261 167 -380 387 -443 959 -575 121 -390 537 -325 568 -261 167 -4 797 280


Resultat före avskrivningar -363 187 -220 759 -365 056 -333 816 -216 119 -156 759 -363 187 -220 759 -365 056 -333 816 -216 119 -156 759 128 847


Kostnader för avskrivn o avsättn 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0


Finansiella intäkter och kostnader 0 417 -2 0 0 -37 581 0 417 -2 0 0 -37 581 5 000


Extraordinära intäkter o kostnader 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 -75 000
-363 187 -220 343 -365 058 -333 816 -216 119 -194 340 -363 187 -220 343 -365 058 -333 816 -216 119 -194 340 58 847


Resultat -363 187 -220 343 -365 058 -333 816 -216 119 -194 340 -363 187 -220 343 -365 058 -333 816 -216 119 -194 340 58 847
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BOKF.ÅR (flera objekt)


IB


Värden 2018-07-01


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 1 022 593,00 1 587 685,44 565 092,44


2806 Proj LEO 440 104,75 450 540,00 10 435,25


2807 Proj Orkester Norden 411 658,81 493 042,87 81 384,06


2808 Proj Katastrofberedskap 10 007 315,33 11 385 753,93 1 378 438,60


2809 Proj Tält/BQtL 13 073 265,79 13 553 146,89 479 881,10


2813 Proj Ungdomsläger 574 237,70 697 642,87 123 405,17


2815 Proj Funktionsnedsatta 3 384 158,45 4 848 202,97 1 464 044,52


2816 Proj Pengapåsen 7 546 553,32 9 108 145,88 1 561 592,56


2817 Proj NSR Norden 1 890 680,18 2 711 156,41 820 476,23


2826 RF/Barndiabetes 8 405 566,00 8 447 906,00 42 340,00


2832 Lions Quest 582 696,00 844 382,00 261 686,00


2833 Hand i Hand 350 000,00 376 899,50 26 899,50


2836 Världens Barn 570 466,70 910 963,23 340 496,53


2838 Lions 100-års Jub. Insaml. 1 967 156,66 2 543 302,26 576 145,60


2845 Lions 100-års Jub. Coordinator 168 977,50 171 314,00 2 336,50


2847 DGB 2 - Syrian refugees 5 939 469,08 7 354 559,48 1 415 090,40


2849 Lions Miljöpris 30 566,00 30 566,00


2850 Operation SMILE 5 000,00 5 000,00


2851 Water Means Life 41 750,00 216 390,00 174 640,00


Totalsumma 56 376 649,27 65 736 599,73 9 359 950,46


BOKF.ÅR 2018-2019


UTFALL


Värden 1807-1807


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 800,00 800,00


2806 Proj LEO 12 429,00 540,00 -11 889,00


2807 Proj Orkester Norden 4 000,00 -4 000,00


2808 Proj Katastrofberedskap 204 600,00 204 600,00


2809 Proj Tält/BQtL 10 972,50 57 520,00 46 547,50


2815 Proj Funktionsnedsatta 2 300,00 2 300,00


2816 Proj Pengapåsen 134 105,26 2 300,00 -131 805,26


2817 Proj NSR Norden 1 760,00 1 760,00


2832 Lions Quest 1 320,00 1 320,00


2836 Världens Barn 531,49 -531,49


2838 Lions 100-års Jub. Insaml. 26 000,00 -26 000,00


2847 DGB 2 - Syrian refugees 337 800,10 120 000,00 -217 800,10


2849 Lions Miljöpris 460,00 460,00


2851 Water Means Life 2 600,00 2 600,00


Totalsumma 525 838,35 394 200,00 -131 638,35


BOKF.ÅR (Alla)


UB


Värden 2018-07-31


PROJEKT NAMN Summa av Debet Summa av Kredit


2802 Proj NO/Hund 1 022 593,00 1 588 485,44 565 892,44


2806 Proj LEO 452 533,75 451 080,00 -1 453,75


2807 Proj Orkester Norden 415 658,81 493 042,87 77 384,06


2808 Proj Katastrofberedskap 10 007 315,33 11 590 353,93 1 583 038,60


2809 Proj Tält/BQtL 13 084 238,29 13 610 666,89 526 428,60


2813 Proj Ungdomsläger 574 237,70 697 642,87 123 405,17


2815 Proj Funktionsnedsatta 3 384 158,45 4 850 502,97 1 466 344,52


2816 Proj Pengapåsen 7 680 658,58 9 110 445,88 1 429 787,30


2817 Proj NSR Norden 1 890 680,18 2 712 916,41 822 236,23


2826 RF/Barndiabetes 8 405 566,00 8 447 906,00 42 340,00


2832 Lions Quest 582 696,00 845 702,00 263 006,00


2833 Hand i Hand 350 000,00 376 899,50 26 899,50


2836 Världens Barn 570 998,19 910 963,23 339 965,04


2838 Lions 100-års Jub. Insaml. 1 993 156,66 2 543 302,26 550 145,60


2845 Lions 100-års Jub. Coordinator 168 977,50 171 314,00 2 336,50


2847 DGB 2 - Syrian refugees 6 277 269,18 7 474 559,48 1 197 290,30


2849 Lions Miljöpris 31 026,00 31 026,00


2850 Operation SMILE 5 000,00 5 000,00


2851 Water Means Life 41 750,00 218 990,00 177 240,00


Totalsumma 56 902 487,62 66 130 799,73 9 228 312,11


2018-2019
Bil 22


2018-08-16








Lions Club International MD 101


01/07.2018  - 31/07.2018


Intäkter


Nationella avgifter


Försäljning  


Handbok


The Lion


Stim/Sami


Annonsförsäljning Tidn Lion


VDG-utbildning


LCI ers. Porto


LCI ers. ZO-utbildning


LCI ers. RLLI-utbildning


Convention Resenärer


Vidarefakt. NSR Kostnader


Vidarefakt. RM Kostnader


Vidarefakt. EF Kostnader


LCI . Women In Lions


LCI ers. PR stöd


LCI GLT / GMT Area Training


Anm. Avg. seminarier


LQ Administration


AF Bidrag


Övr ersättningar o intäkter


Summa intäkter


Kostnader


Varor


GRO


VGRO


GR 


AU


IT


RM


NSR


EF


Convention


Övriga Kommittér


GLT


GMT


GST


ZO-Utbildning


VDG-Utbildning


RLLI -Utbildning


IR/HJ


Medlemsutveckling


YE


RVN


Distriktsindelnings gruppen


Riksmötes gruppen


Framtidsgruppen


Women In Lions


PR


The Lion


STIM/SAMI


Handboken


Personal


Administration


Summa kostnader


Resultat före avskrivningar


Kostnader för avskrivn o avsättn


Finansiella intäkter och kostnader


Extraordinära intäkter o kostnader


Resultat 


2018-19 2017-18 2016-17 2015-16 2014-15


Ackumulerad Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat Ackumulerat


budget Utfall Utfall Utfall Utfall


3 385 007 3 517 306 3 257 730 3 374 809 3 288 804


456 000 387 744 538 154 664 935 632 217


0 131 075 171 710 83 020 153 360


342 720 411 042 551 444 546 504 511 224


300 000 300 731 298 523 478 264 106 606


7 500 7 556 22 112 11 218 42 357


50 000 45 000 50 000 50 000 63 518


2 400 4 036 2 599 10 565 10 575


62 500 25 516 60 646 81 876 59 408


30 000 102 770 0 32 072 64 598


180 000 237 557 183 981 87 092 115 379


25 000 0 53 933 20 505 81 587


0 3 720 0 5 678 0


0 7 647 19 375 0 0


0 0 0 0 20 825


25 000 0 0 0 117 225


0 0 0 39 814 0


0 0 0 0 5 000


60 000 60 000 60 000 37 299 0


0 0 140 037 139 222 21 680


0 164 445 129 434 -26 -37


4 926 127 5 406 145 5 539 678 5 662 847 5 294 326


-355 000 -376 734 -448 489 -590 288 -508 639


-80 000 -48 097 -59 275 -103 465 -84 501


-48 000 -80 634 -42 866 -70 047 -69 854


-138 000 -84 836 -132 991 -155 539 -197 479


-40 000 -50 140 -47 476 -46 756 -69 326


-30 000 0 0 0 0


-410 000 -358 975 -385 167 -463 317 -472 758


-150 000 -133 881 -239 038 -107 882 -253 895


-50 000 -67 401 -55 633 -37 196 -48 362


-244 000 -339 556 -252 738 -185 617 -134 256


-38 000 -30 056 -26 569 -27 112 -76 576


-80 000 -57 465 -45 020 -57 385 -61 558


-80 000 -49 374 -61 048 -70 422 -44 679


-100 000 -60 088 -33 780 -59 283 -73 514


-105 000 -51 032 -102 946 -127 011 -126 818


-160 000 -191 314 -188 351 -237 092 -271 215


-50 000 -139 509 0 -52 407 -73 210


0 0 0 0 0


-50 000 0 0 0 0


-60 000 -30 978 -30 789 -10 928 -85 822


-30 000 -33 361 -23 115 -21 282 -28 291


-30 000 -42 720 0 0 0


-30 000 -39 364 0 0 0


0 0 -25 630 0 0


0 0 -15 123 0 0


-50 000 -15 854 -187 500 -16 811 -233 313


-494 068 -443 131 -447 052 -441 794 -475 625


-300 000 -300 975 -300 255 -478 264 -106 603


0 -93 356 -92 338 -62 634 -110 832


-1 042 012 -1 492 112 -1 644 828 -1 604 169 -1 774 745


-553 200 -569 325 -578 250 -550 805 -643 808


-4 797 280 -5 180 265 -5 466 268 -5 577 504 -6 025 678


128 847 225 880 73 410 85 343 -731 351


0 0 0 0 0


5 000 162 059 9 869 10 731 83 023


-75 000 -54 039 -38 421 -102 506 0
58 847 333 900 44 858 -6 432 -648 328


58 847 333 900 44 858 -6 432 -648 328
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RESELEDARRAPPORT 
 
 
Uppdrag 
Att vara reseledare på plats vid Convention i Las Vegas för den svenska delegatgruppen under 
perioden 2018-06-27 – 2018-07-03. 
 
Delegatgruppen 
Lennart och Eva Hansson LC Åmål 
Lennart Sandberg och Barbara Gruszcynska LC Bräkne Hoby 
Valter Kroon LC Älmhult 
Östen Tegebäck LC Borås Ullsaxen 
 
Kontakt före avresa till Las Vegas 
Information till delegaterna inför avresan till Las Vegas skedde via e-mail. Delegaterna 
informerades bl.a. om praktiska saker t.ex. att det kunde förutsättas vara mycket varmt, över 
+40 grader och att det därför var viktigt att dricka mycket vatten under vistelsen.  
Information lämnades även om vad som händer under ett Convention som våra nordiska 
evenemang, Get Together, Scandinavian Hospitality Room, Den Internationella Paraden och 
de tre plenarsessionerna. 
 
GRO fick, för information, kopia på alla mailen. 
 
 
Tiden i Las Vegas 
 
Allmänt 
Det visade sig när den förste delegaten kom att det inte fanns något rum bokat åt honom. Hans 
ankomst fanns inte med på den av LCI till hotellet inlämnade listan. Problemet löstes genom 
att delegaten själv bokade och betalade ett rum för en natt, dock med ett för högt rumspris 
vilket så småningom ändrades om än i vissa delar först efter delegatens åtkomst till Sverige  
Dagen efter fick delegaten ett annat rum, det han skulle dela med en annan delegat, men inte 
heller det rummet var förskotts betalt varför han fick betala med eget kontokort. Jag 
undersökte detta genom flera kontakter med både Cynthia Lo och Bengt Lundblad på kontoret 
i Stockholm. Den lista på delegater och deras ankomstdatum som skickats från kontoret i 
Stockholm var korrekt. Kvar stod att rummet inte var betalat i förskott. Efter flera kontakter 
med såväl personal på hotellet som med kontoret i Stockholm, Bengt Lundblad, där olika skäl 
till utebliven förskottsbetalning framfördes framkom slutligen att det inte funnits täckning på 
det kontokort som MD angivit för betalning. Enligt mail från delegaten har denna del i 
skrivande stund ännu inte lösts. 
 
MD måste i framtiden se till att sådant inte upprepas. Man kan på olika sätt förhindra att 
situationen uppkommer igen t.ex. genom att, åtminstone tillfälligt, höja limiten på MD´s 
kontokort, göra en förskottsinbetalning på MD´s kontokort så att denna täcker beräknade 
rumskostnader eller genom att göra en förskottsinbetalning på reseledarens kontokort, så som 
det gjordes när jag var reseledare vid Convention i Detroit 2004, så att reseledaren betalar alla 
hotellrummet och sedan gör avräkning på sin reseräkning. 
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När sedan de övriga delegaterna kom till Las Vegas hade en resväska för en av delegaterna 
och hans partner inte kommit fram. Trots flera kontakter med såväl hotellpersonalen som 
flygplatsen i Las Vegas och flygbolaget har resväskan ännu, i skrivande stund, inte kommit 
tillrätta. 
 
En av delegaterna frågade om det var möjligt att få ett s.k. Officiellt Presskort. Han har 
varit/är frilansjournalist. Med hjälp av Danmarks tidningsredaktör Svend Due Mikkelsen 
lyckades det att ordna ett sådant kort. 
 
Delegaten har skrivit en researtikel med foto för insättning i tidningen Lion. 
Vi hade även kontakt med Leo Emma Björk under tiden hon var i Las Vegas. 
 
Get Together 
Vårt Get Together party på Hard Rock Café på ”The Strip” gick i traditionell stil. En 
buffémiddag, information om den förestående paraden m.m. och uppskattade framträdande av 
pågående Guvernörsråd från de fem Multipeldistrikten.  
 
Den Internationella Paraden 
Margaretha och jag lånade ihop kläder åt paret som inte fått sitt bagage där bl.a. deras västar 
låg, så att de skulle ha möjlighet att gå med i paraden. 
Den skandinaviska gruppen hade startnummer 3 och samlingstid kl. 07:00 så det gällde att 
komma med bussen till samlingsplatsen tidigt. Vi samlades och gick sedan gemensamt till 
bussen för transport till samlingsplatsen. 
 
Vi gjorde en bra prestation under paraden men det räckte inte ända fram till prispallen, det 
saknade en poäng till tredjeplatsen. 
 
Den Internationella Showen och Joe Labero Show 
Den Internationella Showen var som vanligt sevärd och uppskattad. Vi samlades innan och 
gick sedan gemensamt dit. 
En av delegaterna hade, innan Convention, haft kontakt med Joe Labero, och ordnat så att, de 
av oss, i den svenska gruppen, som så ville kunde få biljetter till hans show ”Inferno” och 
efteråt komma in back stage och träffa Joe Labero. Det var en mycket spektakulär show men 
mycket eld på scenen. Mötet med Joe Labero efteråt var mycket trevligt och det var intressant 
att komma in bakom scenen och se hur allt var uppbyggt och hur det fungerade under showen. 
 
First Plenary Session 
Jag var med och ordnade platser för hela den skandinaviska gruppen före samtliga tre 
sessionerna så Margaretha var den som samlade delegatsgruppen och tog med dem till MGM 
Garden Arena. 
Jag tror att flaggparaden var den del av sessionen som gjorde starkast intryck. Det är mäktigt 
att se när all flaggorna bärs in i lokalen. Det är då, tror jag, man inser vidden av vår 
organisation. 
 
Hospitality Room 
Vi lyckade få inbjudningar till Schweiz, Tyskland och Englands Hospitality Room och 
informerade gruppen så att den som ville kunde komma med enligt principen ”först till kvarn” 
eftersom vi inte fått ihop inbjudningar till alla. 
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Vårt eget Scandinavian Hospitality Room gick av stapeln på MGM Grand Hotel så vi 
samlades innan och gick sedan gemensamt dit. Det var som vanligt ett mycket populärt 
Hospitality med många besökande både avseende VIP´s och övriga besökande. Naturligtvis 
var inkommande IP Gudrun närvarande. 
 
Second Plenary Session 
Det var stort säkerhetspådrag inför denna session med metalldetektor, strikta föreskrifter om 
vad som fick tas med in på MGM Garden Arena och stängda dörrar under huvudtalaren, 
USA´s före Presidenten George W. Bush´s, framträdande. Han visade sig var en, i mitt tycke, 
mycket trevlig och humoristisk person. 
 
Final Plenary Session 
Så kom då dagen som många väntat på. Dagen för installation av Lions Clubs Internationals 
första kvinnliga Internationella Presidenten Gudrun Bjort Yngvadottir och våra inkommande 
Distriktsguvernörer. 
Sessions avslutades med att våra Distriktsguvernörer installerades av IP Gudrun. 
Installationerna gjordes som vanligt med pompa och ståt. 
 
 
International Officers Meet and Greet 
Sista evenemanget var International Officers Meet and Greet som gick av stapeln på kvällen 
samma dag som Final Plenary Session. Vi samlades som vi gjort tidigare och gick gemensam 
dit.  
 
Margaretha och jag tackade för trevlig samvaro i Las Vegas. 
Efter hemkomsten har jag haft kontakt med delegaterna och efterhört så att allas hemresor gått 
bra. 
 
Älekulla i juli/augusti 2018 
Fin L Bangsgaard.  
Reseledare på plats vid Convention i Las Vegas. 
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Förslag till beslut vid GR2 2018-2019 


PROCEDUR VID NOMINERING OCH VAL AV SVENSK KANDIDAT TILL DEN INTERNATIONELLA 
STYRELSEN (ID) 2020-2022. 


Bakgrund. 


Enligt den frivilliga överenskommelse om rotation mellan Europas Mutipel- och singeldistrikt 
som finns är det nu Sveriges tur att nominera kandidat till internationella styrelsen för åren 
2020-2022. De nordiska länderna har i princip alltid minst en medlem i internationella 
styrelsen. 


Nominering skall ske verksamhetsåret 2018-2019 och handläggs tillsammans med övriga 
nomineringar på stadgeenligt sätt av Riksvalnämnden (RVN).  


Val av Sveriges kandidat sker vid RM i Västerås 2019. Det formella valet till ID sker vid den 
internationella kongressen 2020 och träder i kraft samma dag som valet sker. 


En ID-kandidat skall ha godkännande (endorsement) från både sitt distriktsmöte och 
riksmöte. 


Problem: 


MD 101 Sverige står mitt i en process att övergå från 10 till 5 distrikt. (Beslut vid RM 2018). 
Vårt RM-beslut med motiveringar är insänt till Lions Clubs International. 


Tidtabell för övergång:  Internationella styrelsen fattar formellt beslut vid sitt oktobermöte 
2018. Vid positivt svar träder Sveriges nya distriktsindelning i kraft från och med den 
internationella kongressen 2019. 


Nominerings och valprocessen i Sverige skall äga rum inom verksamhetsåret 2018-2019. 
Problemet är att endast distrikt som har minst 35 klubbar och 1250 medlemmar har rätt att 
ge godkännande till ID-kandidat. I dagsläget skulle endast distrikten 101-S och 101-VG ha 
rätt att ge godkännande till ID-kandidat. 


Arbetsgruppen för distriktssammanslagning anser det mycket odemokratiskt att endast två 
av tio distrikt kan delta i processen. I samarbete med stadgesekreterare Urban Möller har 
arbetsgruppen tagit fram följande förslag till övergångsprocedur vid kommande val av 
Sveriges ID-kandidat. Proceduren har förankrats hos chefen för District & Club 
Administration vid Lions huvudkvarter i Oak Brook. 


Proceduren är under hand tidigare presenterad vid Arbetsgruppen rapporter till GR under 
2017-2018 och vid det seminarium som föregick RM 2018 (ppt 15 – 18). 


      ./.. 
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Förslag till beslut. 


RVN får uppdraget att bjuda in samtliga nuvarande (10) distrikt att om de önskar nominera 
en kandidat från sitt eget distrikt. RVN sammanställer endast nomineringarna och ger inget 
förord. 


RM 2019 röstar på gängse sätt fram Sveriges ID-kandidat. Därmed har kandidaten MD 101´s 
endorsement.  


Av RM vald ID-kandidat får endorsement av sitt ”nya” distrikt vid ett extra distriktsmöte som 
anordnas efter internationella styrelsens möte i oktober 2019. 


Formellt val av ID-kandidaten sker vid Convention 2020. 


Förslagsställare: 


Arbetsgruppen för distriktssammanslagning (Annica Nordell (ordf.), Bruno Ahlqvist, Finn 
Bangsgaard, Vivianne Eriksson, Mattias Öberg). Stadgesekreterare Urban Möller. 


Utarbetat av förslagsställarna i samband med GR3 2017-10-26 och presenterat skriftligt till 
AU-mötet 2018-08-02.  
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Rapport GR 2 2018 från Lions Quest Tillsammans 


 
• Kurser 2018 hösten. Det har startat mycket bra det är bokat 22 kurser   


Från Luleå till Göteborg bara skolor, behöver påfyllning med 2,0 kurser per distrikt för 
att nå målet 40 kurser. 
 


• 40 kronan. det kommer så sakta men den är mycket viktig då vi har bara 4 kurser kvar 
som sponsras av vårt LCIF anslag. 
 


• Lions Mints vi har sålt 45 kartonger och har 20 kvar har fått erbjudande från 
Australien att sälja mint i på med God Jul på har frågat efter priset och godkännande 
från LCI ( Avvaktar svar) 
 


• LCIF- rapport. Har vi besvarat och fått svar att vi får hjälp med nästa core four anslag. 
 


• Kontoret. Vi jobbar utan kontorschef i dag men ordförande är mycket hårt belastad 
samt styrelsen. Vi kommer att förhandla om hyran då vi inte belastar något 
kontorsrum längre. 
 


• Vi fortsätter annonsera i skoltidningarna och har lite kurser på gång. 
 


• Vi behöver mera stöd från klubbarna för att detta skall fortsätta, samt ett större 
intresse. 
 


• Boken för Gymnasiet är nyligen uppdaterad 
 


 


 


Stig Lundqvist 


Ordförande Lions Quest 





